
GLASILO GRADA LEPOGLAVE | GODINA VI. | BROJ 22 | PROSINAC 2013.

ISSN 1847-7143

Svečanim i bogatim programom 
obilježen rođendan grada

Više od 20.000 kuna u dobrotvorne svrhe

Dva desetljeća 
vatrogasne zajednice

Održan treći prijam beba i 
roditelja

Višnjica dobiva 
multifunkcionalni centar

Otvorena “Kućica”

Zimska služba spremna za rad

Osnovan Savjet Gradskog
vijeća

VATROGASTVO POTPORE ZA BEBE

CENTAR BIORAZNOLIKOSTI

SUVENIRNICA

USUSRET ZIMI

GRADSKO VIJEĆE

DAN GRADA I DAN ŽUPE

“NOTE ZA DJEČJI OSMJEH 2013.”

17. str. 3. str.

3. str.

12. str.

7. str.

15. str.

10.-11. str.

17. str.

Sretan Božić i
uspješnu Novu 2014. godinu.



2 3prosinac 2013. prosinac 2013.

ISSN 1847-7143

IZDAVAČ:
Grad Lepoglava,
Antuna Mihanovića 12,
Lepoglava, T. 042 770 411

UREĐIVAČKI ODBOR:
Marijan Škvarić i Hrvoje Kovač

GLAVNA I ODGOVORNA 
UREDNICA:
Nevenka Borovec Kihas

NOVINARI:
Marina Marković,

Katarina Dubovečak

FOTOGRAFIJE:
Arhiva Grada Lepoglave,

Darko Gorenak Godar

LEKTURA:
Silvija Koščec

GRAFIČKO OBLIKOVANJE I 
TISAK
Grafoprom tisak d.o.o., Lepoglava
www.grafoprom.com.hr

www.lepoglava.hr

Stara škola bit će prenamijenjena u moderan multifunk-
cionalni centar u kojem će se popisivati sve biljne i ži-
votinjske vrste u Varaždinskoj i Krapinsko-zagorskoj 
županiji. Tamo će biti muzejsko-galerijski prostor, više-
namjenske dvorane, pet apartmana i ambulanta.

Grad Lepoglava već godinama izdvaja značajna proračunska sredstva za Program potpore no-
vorođenčadi. Potpore za novorođenčad podijeljene su treći put ove godine.

Uvodna riječ
UREĐENJE ZAGORSKIH BREGA Lepoglava dobila zeleno svijetlo za još jedan 
vrijedan projekt

PRONATALITETNA POLITIKA Gradske potpore za najmlađe

SOCIJALNA POLITIKA Financijska pomoć za 70 
građana, umirovljenici dobili božićnice

Odobreno 27 milijuna kuna za 
Centar bioraznolikosti na Višnjici

Ove godine podijeljene su potpore za čak 70 beba

Za ogrjev ukupno 
podijeljeno 66.500,
za božićnice 34.300 kn
Ususret zimi Grad se pobrinuo za socijalno 
ugrožene građane i osigurao im financijsku 
pomoć od 950 kn za ogrjev.

Grad Lepoglava svojim 
socijalno ugroženim mje-
štanima na razne načine 
pomaže kako bi lakše pre-
brodili svoje teško mate-
rijalno stanje. Tako je uz 
pomoć Centra za socijalnu 
skrb napravljen popis onih 
najugroženijih koji su stal-
ni korisnici socijalne po-
moći kako bi im se, uz po-

moć Varaždinske županije, 
osigurala sredstva za naba-
vu ogrjeva. Financijsku po-
moć u iznosu od 950 kuna 
primilo je u gradskoj vijeć-
nici 70 građana kako bi za 
nadolazeće hladne zimske 
dane sebi mogli osigurati 
ogrjev. Ukupno je tako za 
ogrjev iz proračuna izdvo-
jeno 66.500 kuna.

U želji da se umirovlje-
nicima s lepoglavskog po-
dručja uljepšaju nadolaze-
ći božićni i novogodišnji 
blagdani Grad Lepoglava 
i ove im je godine osigu-
rao prigodan novčani dar. 

Svim umirovljenicima čija 
je mirovina manja ili jed-
naka 1.500 kuna iz pro-
računa je isplaćena tzv. 
“božićnica” u iznosu od 
100 kuna.

Ministarstvo regionalno-
ga razvoja i fondova Europ-
ske unije donijelo je odluku 
o regionalnim razvojnim 
projektima kojima se odo-
brava tehnička pomoć u 
njihovoj pripremi. Grad 
Lepoglava na spomenuti 
je natječaj kandidirao svoj 
projekt Centar bioraznoli-
kosti “Zagorski bregi”. Ri-
ječ je o projektu “teškom” 
čak 27 milijuna kuna kojim 
bi se na Višnjici na lokaciji 
stare škole izgradio suvre-
meni Centar bioraznoliko-
sti. - Višnjica kao pogranično 
područje zaslužuje pažnju 
Grada. Do sad je puno ulo-
ženo u izgradnju komunal-
ne infrastrukture, potpore 
za srednjoškolce, udruge, 
vatrogasce. Osnova za kan-
didiranje projekata jest vla-
sništvo što je u ovom slučaju 
riješeno. Dobivena je potvrda  
Ministarstva regionalnog 
razvoja da je prošao projekt 
Uređenje zagorskih brega, a 

to je Centar bioraznolikosti 
– rekao je gradonačelnik 
Marijan Škvarić. Partneri 
na projektu su Varaždin-
ska, Krapinsko-zagorska 
županija i Javna ustanova 
za upravljanje zaštićenim 
dijelovima prirode. Kon-
cept programa je obaveza 
Hrvatske da mora popisa-
ti sve biljne i životinjske 
vrste na svom području, 
naročito specifične koje se 
nalaze na konkretnom po-
dručju. U Višnjici će tako 
biti smješten moderan 
multifunkcionalni objekt 
Centra bioraznolikosti gdje 
će biti i stalni muzejsko-ga-
lerijski prostor o biorazno-
likosti. To će biti temelj za 
školu u prirodi na područji-
ma Ivanščice, Strahinščice 
i Ravne gore. Planirana je 
izgradnja višenamjenskih 
dvorana, uredskih prosto-
rija i pet apartmana jer bi se 
tamo održavala znanstve-
no-stručna savjetovanja 

Prirodoslovno-matematič-
kog fakulteta, zatim ambu-
lanta za ljude i za životinje 
te će tamo biti smješteni i 
takozvani rendžeri. Varaž-
dinska je županija stala uz 
navedeni projekt i potpi-
san je sporazum da će 15% 
koje bi morao sufinancirati 
Grad Lepoglava za izradu 
projektne dokumentacije 
preuzeti Varaždinska župa-
nija, a ostatak od 85% vri-
jednosti sufinancira resor-
no ministarstvo. – Drago 
mi je što je projekt, uz resor-
no ministarstvo, prepozna-
la i Varaždinska županija. 
Centar bioraznolikosti ima i 
gospodarsko značenje jer će 
zaposliti tvrtke na izgradnji 
Centra, a u Centru će kasnije 
biti zaposleni i stručnjaci ra-
znih profila – dodao je Škva-
rić ne krijući zadovoljstvo 
što će Centar biti smješten 
upravo u pograničnoj Viš-
njici. 

Gradonačelnik Marijan 
Škvarić i njegov zamjenik 
Hrvoje Kovač u utorak, 19. 
studenog, primili su rodi-
telje novorođene djece s 

područja grada Lepoglave. 
Tom su im prigodom uru-
čili novčanu naknadu koju 
Grad dodjeljuje novorođe-
noj djeci na temelju pro-

natalitetnog programa i to 
1000 kuna za prvorođeno 
dijete, 1500 kuna za drugo 
dijete u obitelji dok se za 
treće i svako sljedeće dijete 

izdvaja 2000 kuna. Uz nov-
čani iznos, 12 djevojčica i 
11 dječaka, dobilo je i pri-
godne poklone. Ovo je bilo 
treće ovogodišnje darivanje 
najmlađih sugrađana pa je 
tako potpore u 2013. godi-
ni dobilo ukupno 70 novo-
rođenih beba. U obraćanju 
roditeljima gradonačelnik 
Škvarić istaknuo je kako 
Program potpore obuhva-
ća i 30 kutija dječje hrane 
koju nadležni liječnik može 
propisati do djetetovih šest 
mjeseci i koju u cijelosti 
financira Grad. Međutim, 
majke su objasnile kako sva 
djeca ne trebaju dohranu i 
time nemaju pravo koristi-
ti ove pogodnosti. Na to je 

gradonačelnik u dogovoru 
s roditeljima donio prijed-
log da se dohrana ukine, a 
jednokratna novčana po-
moć uveća za taj iznos. - Po-
sebno mi je drago što je danas 
većina potpora podijeljena 
za drugo dijete što govori o 
pozitivnom trendu. Ovakva 
okupljanja važna su upra-
vo zbog razgovora s mladim 
obiteljima kako bi se oni upo-
znali s gradskom socijalnom 
politikom, ali i upoznali nas 
sa svojim željama i potreba-
ma – istaknuo je gradona-
čelnik na prijmu u gradskoj 
vijećnici koja je bila gotovo 
premala za mlade obitelji.

Dragi sugrađani

došli smo do kraja 2013. godine koja je zaista 
bila za pamćenje; godina velikih izazova i pro-
mjena, godina u kojoj su realizirani mnogi kapi-
talni razvojni projekti  na području grada Lepo-
glave. Od brojnih projekata i programa koji su u 
fazi provedbe izdvojio bih najveću investiciju u 
vrijednosti od 90 milijuna kuna, a riječ je o pro-
jektu kanalizacije i pročistača za potrebe 5000 
korisnika sa šireg gradskog područja. Tu bih 
spomenuo i projekt pročistača otpadnih voda u 
Kamenici u vrijednosti 1,2 milijuna kuna koji u 
potpunosti financira IPARD program. U rujnu su 
započeli radovi na uređenju vodotoka u Sestran-
cu koji provodimo zajedno s Hrvatskim vodama 
dok su sljedeće godine u planu radovi na uređe-
nju korita potoka u Vesi, Vulišincu i Kamenici. 
Posebno zanimljiv projekt za građane bio je onaj 
kojim zajedno s Fondom za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost sufinanciramo fasade i stola-
rije na obiteljskim kućama i to sa čak 2 milijuna 
kuna. Isti taj Fond nedavno je prihvatio projekt 
ekološke javne rasvjete koju ćemo postaviti u 17 
ulica na lepoglavskom području.

Svi ti projekti dokaz su do smo itekako spre-
mno dočekali i povijesni dan kad je Hrvatska 
postala 28. članica Europske unije. Time su se 
otvorili mnogi strukturni fondovi za koje se Le-
poglava uvijek pripremala. 

Lepoglava je jedan od rijetkih gradova koji će 
2013. godinu pamtiti po činjenici da je bio i još 
uvijek jest „grad projekata“ u kojem su stvore-
ni preduvjeti za otvaranje novih radnih mjesta 
i grad u kojem je socijalni, predškolski i školski 
standard u doba najveće ekonomske krize ostao 
na najvišoj razini što je prepoznala država, ali i 
Europska unija. 

Zbog toga vjerujem da možemo biti zadovoljni 
postignutim u protekloj godini, ali i motivirani da 
zajednički nastavimo graditi i razvijati naš grad.

U tome duhu, od srca vam želim sretan Božić 
i ugodne blagdane sa željom da vam nova 2014. 
godina bude ispunjena zdravljem, ljubavlju, 
uspjehom i radošću življenja. 

  Gradonačelnik
Marijan Škvarić

Izaslanstvo Varaždinske županije položilo vijence u spo-
men na poginule branitelje.

Ugovore u sufinanciranju fasada i stolarija potpisala su 
43 građana sa šireg gradskog područja. Ukupna vrijed-
nost podijeljenih sredstava je 2,5 milijuna kuna, a bilo 
su predviđena 3,3 milijuna kuna. Stoga će novi javni 
poziv biti raspisan već početkom sljedeće godine. 

VUKOVAR Grad heroj

ENERGETSKA UČINKOVITOST Potpisani ugovori o sufinanciranju stolarija i fasada

Gradonačelnik odao počast 
poginulima u Vukovaru

2,5 milijuna za projekte 
energetske učinkovitosti građana 

18. studenoga 1991. 
nakon tromjesečne op-
sade i gotovo potpunog 
uništenja grada prestao je 

otpor hrvatskih branite-
lja u Vukovaru. Herojstvo 
Vukovara udarilo je temelj 
za kasnije vojne pobjede 

hrvatskih snaga koje su 
dovele do potpunog oslo-
bađanja zemlje. U spomen 
na 22. obljetnicu Vukovar 
je posjetilo izaslanstvo Va-
raždinske županije koje su 
činili saborski zastupnik i 
gradonačelnik Lepoglave 
Marijan Škvarić i predsjed-
nica Županijske skupštine 
Dubravka Biberdžić. U po-
nedjeljak, 18. studenog, 
položili su vijenac i zapalili 
svijeću u spomen na po-
ginule branitelje kod spo-
men- doma na Trpinjskoj 
cesti te kod Borovo Com-
mercea.

- Da nije bilo ove potpore, 
sigurno ne bismo ove godine 
radili fasadu koja nam je po-
trebna kako bismo smanjili 
troškove grijanja – rekla je 
Verica Dubovečak iz Lepo-
glave prilikom potpisivanja 
ugovora o sufinanciranju 
fasada i stolarija održanom 
25. studenog u čitaonici 
Gradske knjižnice. Ugovor 
s Gradom o sufinancira-
nju zamjene postojeće ili 
ugradnje nove energetski 
učinkovite stolarije te izra-
de termofasade na kućama 
potpisala su 43 građana. 
Troškove će s 35 posto su-
financirati Fond za zaštitu 
okoliša i energetsku učin-

kovitost, s 10 posto Grad, 
a ostalo će pokriti građani. 
Na javni poziv stiglo je pe-
desetak prijava što znači 
da su svi koji su zadovolji-
li uvjete dobili sredstva. U 
planu je bilo utrošiti 3,3 
milijuna kuna, no sva sred-
stva nisu podijeljena preko 
javnog poziva što znači da 
slijedi novi krug natječaja. - 
Za sada smo potrošili 2,5 mi-
lijuna kuna što znači da nam 
je ostalo oko 800.000 kuna. 
Novi natječaj bit će raspisan 
već početkom sljedeće godi-
ne – rekao je gradonačelnik 
Marijan Škvarić. Upravo 
je ovaj projekt energetske 
učinkovitosti pokazatelj 

proaktivne politike Grada 
u korist svojih građana jer 
je svaka kuna dobivena iz 
Fonda namijenjena upravo 
njima. S tim je ciljem pro-
jekt početkom godine kan-
didiran na natječaj Fonda. 
- Sa zadovoljstvom mogu reći 
da je naš projekt bio sedmi po 
broju bodova od ukupno 50-
ak projekata koji su pristigli 
na natječaj Fonda. To govori 
da Grad Lepoglava zna pri-
premiti projekte, ali smo pre-
poznali i potrebe građana – 
dodao je Škvarić. Osim što 
će se projektom smanjiti 
rate struje ili plina građa-
nima i povećati energetska 
učinkovitost na gradskom 
području, projekt ima i gos-
podarsko značenje jer će se 
zaposliti brojni izvođači 
radova. U skladu s potpi-
sanim ugovorom, fasade 
ili stolarije moraju biti do-
vršene do kraja listopada 
sljedeće godine. 

Iako su imali mogućnost 
javljanja na natječaj, vla-
snici stanova u etažiranim 
zgradama nisu se javili za 

sufinanciranje ugradnje 
stolarije. Stoga će se moći 
javiti na novi natječaj. S 
druge strane, za sufinanci-

ranje fasade mogu se pri-
javiti upravitelji zgrada, ali 
ne vlasnici stanova.
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Unatoč upozorenjima oporbe da bi odluku o osnivanju savjetodavnog tijela trebalo uskladiti 
s  nizom zakona i propisa, Odluka o osnivanju Savjeta Gradskog vijeća donesena je sa osam 
glasova za i sedam protiv.

5. SJEDNICA GRADSKOG VIJEĆA REFERENDUM

Gradsko vijeće osnovalo svoj Savjet Lepoglava za ustavnu 
odredbu braka

Savjet Gradskog vijeća - jedina točka na dnevnom redu izvanredne sjednice

ZA je na svom glasačkom listiću zaokružilo 
71,35% Lepoglavčana, PROTIV 27,92%. 

Na referendumsko pita-
nje “Jeste li za to da se u 
Ustav Republike Hrvatske 
unese odredba po kojoj 
je brak životna zajednica 
žene i muškarca” za je na 
svom glasačkom zaokruži-
lo 1.464 ili 71,35% birača 
u Lepoglavi koji su se oda-
zvali referendumu. Protiv 
su se izjasnila 573 građa-
na ili 27,92%. Od ukupno 
6.290 registriranih birača 
referendumu se odazvalo 
njih 2.052 ili 32,62%. Ne-

važećih listića bilo je 15 ili 
0,73%. Građani Lepoglave 
mogli su glasati na devet-
naest birališta. U Varaž-
dinskoj županiji svoju je 
građansku dužnost obavilo 
34,4% građana. Većina 
njih, točnije 61,49%, na 
listiću je zaokružila za dok 
se protiv izjasnilo 37,8% 
birača. Protiv diskriminaci-
je istospolnih zajednica u 
Varaždinskoj su se županiji 
odlučili samo žitelji grada 
Varaždina.

Gradsko vijeće Lepogla-
ve 13. se prosinca sastalo na 
izvanrednoj sjednici na kojoj 
se raspravljalo samo o jednoj 
točki - o Odluci o otklanjanju 
uočenih nedostataka Odluke 
o osnivanju Savjeta Gradskog 
vijeća. Odluka je prihvaćena 
većinom glasova vladajuće 
koalicije HDZ-HSS-HSP una-
toč ponovnom upozoravanju 
oporbenih vijećnika iz re-
dova HNS-a, SDP-a i HSU-a 
da ta odluka nije u skladu sa 

Zakonom o lokalnoj i regio-
nalnoj samoupravi, Zakonom 
o službenicima i namješteni-
cima, Zakonom o medijima, 
Zakonom o proračunu te Sta-
tutom grada Lepoglave i Po-
slovnikom Gradskog vijeća. 
Glavni problem odluke je, 
upozorava gradonačelnik 
Marijan Škvarić, u tome što 
se ingerencija Savjeta kosi s 
nadležnostima izvršne vlasti, 
gradskim odborom i odbo-
rima Gradskog vijeća. Pre-

ma riječima gradonačelnika 
Škvarića, korisnije bi bilo 
osnovati Savjet za gospodar-
stvo. Kako se više puta moglo 
čuti na izvanrednoj sjednici, 
spornom se odlukom ospora-
va stručnost i kompetentnost 
gradskih vijećnika, ali i služ-
benika Jedinstvenog uprav-
nog odjela. - U Gradskom 
vijeću s naše strane ne sjede 
pravno i financijski kom-
petentni ljudi koji bi mogli 
donositi odluke za dobrobit 
građana - objasnio je pred-
sjednik Vijeća Željko Šošta-
rić. - Ako su stručne službe Je-
dinstvenog upravnog odbora 
znale odgovoriti zahtjevnom 
zakonodavstvu Europske uni-
je i zakonski pripremiti pro-
grame koje je bez primjedbi 
prihvatila Europska unija, 
onda mi je žao da netko os-
porava njihovu stručnost kao 
i stručnost vijećnika i odbora 
Vijeća. U svim odborima Vi-

jeća većinu čine ljudi vlada-
juće koalicije koja sada ne 
vjeruje ni svojim ljudima - re-
kao je gradonačelnik Škvarić.  
Izvanredna sjednica održana 
je na poziv predsjednika Vi-
jeća, a ako je suditi po naja-

vama, o Odluci će raspraviti 
i Upravni sud. - Zar će o sva-
koj odluci koju donese Grad-
sko vijeće od sada odlučivati 
sud? - pitao je zamjenik gra-
donačelnika Hrvoje Kovač. 
Gradonačelnik Škvarić cijelu 
je situaciju prokomentirao 

izražavajući žaljenje što se na 
izvanrednoj sjednici Vijeće 
bavi otklanjanjem uočenih 
nedostataka općih akata koje 
donosi Gradsko vijeće. Inače, 
još nije poznato tko će biti 
predsjednik i članovi Savjeta 

Gradskog vijeća niti koliku 
će oni naknadu primati. No 
sigurno je, a potvrdio je to i 
predsjednik Vijeća Šoštarić, 
da će se ona isplaćivati iz 
gradskog proračuna što znači 
da će biti na teret poreznih 
obveznika. 

Najviše rasprave na petoj 
sjednici Gradskog vijeća iza-
zvala je točka dnevnog reda 
koja se odnosila na Odluku o 
osnivanju Savjeta Gradskog 
vijeća Grada Lepoglave, a 
Željko Šoštarić kao predla-
gač ukratko je naveo razloge 
zbog kojih smatra da je nuž-
no donijeti takvu odluku. - 
Smatram da je Savjet nužan 
za nesmetan rad Gradskog 
vijeća. Mi imamo potporu i 
suradnju Jedinstvenog uprav-
nog odjela, ali smatramo da su 
oni pod ingerencijom grado-
načelnika i time ne možemo 
od njih moralno očekivati da 
nam pružaju onoliko koliko mi 
mislimo da bismo mogli dobiti 
– naglasio je Šoštarić. Savjet 
bi se sastojao od predsjedni-
ka i četiri člana te bi, prema 

Šoštarićevu obrazloženju, 
oni trebali biti stručni ljudi 
pravne i ekonomske struke 
i time bi pomagali Vijeću. 
Iako postoje četiri odbo-
ra kao stalna radna tijela 
Gradskog vijeća, Šoštarić je 
objasnio da su članovi tih 
odbora različitih zanimanja 
te da se ti odbori teško sa-
staju i da se na njih ne mogu 
osloniti. Osim nadležnosti 
Savjeta sporni članak Odlu-
ke bio je i naknada koju će 
članovi primati. S obzirom 
na to da se od početka man-
data nove vlasti govorilo o 
štednji i smanjivanju plaća 
gradskim službenicima, na 
Vijeću je Zorislav Rodek 
(HNS) istaknuo da bi se, na 
temelju Odluke o plaćama i 
naknadama, minimalno na 

godišnjoj razini iz proračuna 
za te naknade izdvajalo čak 
oko 15.000 kuna. Nakon 
rasprave gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić doveo je u pita-
nje zakonitost predloženog 
akta, a o kojoj će mišljenje 

zatražiti od stručnih službi 
Ministarstva uprave. - Zato 
tražim konkretan dokaz da 
Jedinstveni upravni odjel nije 
radio svoj posao, a ne samo 
općenite insinuacije. Već treći 
mandat vršim funkciju grado-
načelnika i nitko se do sad nije 
bavio takvim stvarima i žao 
mi je da nam se to danas doga-
đa – izjavio je gradonačelnik 
Škvarić. Unatoč neslaganju 
oko ove točke, Odluka je 
izglasana sa osam glasova 
za i sedam protiv. 

Aktualni sat 
Pitanja i prijedlozi vijećni-

ka odnosili su se na projekte 
i programe koji se trenutno 
provode na lepoglavskom 
području od kojih je nedav-
no odobren projekt Centar 
bioraznolikosti u vrijednosti 
od 27 milijuna kuna. HDZ-
ov vijećnik Robert Dukarić 
pitao je o  mogućnosti vraća-
nja pošte u Višnjicu na što je 
gradonačelnik odgovorio da 

je Pošta postavila uvjete da 
Grad pokrije troškove rada 
ureda na godišnjoj razini od 
180.000 kuna što je bilo ne-
prihvatljivo. Na Dukarićevo 
pitanje u kojoj je fazi projekt 
vrtića u Višnjici Škvarić je 
rekao da je prvi korak legali-
zacija objekta koji će se pre-
namijeniti u vrtić. 

Na dnevnom redu 15 
točaka 

Od ostalih tema, vijećnici 
su na petoj sjednici usvojili 
prijedlog Odluke o izmje-
nama i dopunama Odluke o 
izradi 2. izmjena Prostornog 
plana uređenja grada Lepo-
glave, imenovanje Karmele 
Geček v.d. ravnateljicom 
Gradske knjižnice Ivana Be-
lostenca, donošenje Plana 
zaštite i spašavanja te Pri-
jedlog zaključka o prihvaća-
nju Izvješća o utrošku sred-
stava proračunske zalihe za 
razdoblje siječanj-listopad 
2013. godine.

Zadaća Stožera je stručna potpora gradonačelniku u ru-
kovođenju i koordiniranju operativnim snagama zašti-
te i spašavanja grada Lepoglave s ciljem sprečavanja, 
ublažavanja i otklanjanja posljedica prirodnih i drugih 
velikih nesreća. 

STOŽER ZAŠTITE I SPAŠAVANJA Održana redovna sjednica

Sumiranje rezultata i 
planovi za narednu godinu 

U skladu sa zakonskim 
odredbama u petak, 13. 
prosinca, održana je sjed-
nica Stožera zaštite i spa-
šavanja grada Lepoglave. 
Sjednici su se odazvali čla-
novi Državnog ureda za 
zaštitu i spašavanje, Hrvat-
ske gorske službe spašava-
nja, Crvenog križa, Kaznio-

nice u Lepoglavi i djelatnici 
komunalnog odjela grada u 
čijem su sastavu još i vatro-
gasci, policija i Dom zdrav-
lja Varaždinske županije. 
Na sjednici su analizirane 
aktivnosti u 2013. godini, 
a bilo je riječi i o ulozi civil-
ne zaštite i planiranim ak-
tivnostima u 2014. godini. 

Naglasak je bio na revidi-
ranju članova civilne zašti-
te. Za sve članove civilne 
zaštite pripremljen je pro-
gram edukacije i smotra s 
vježbom. Razgovaralo se i o 
mogućnosti nabave reflek-
tirajućih prsluka s unifici-
ranim obilježjima civilne 
zaštite. S obzirom na ne-
davne opasnosti od popla-
ve, ali i moguće druge pro-
bleme i situacije, ustrojena  
je uloga povjerenika za 
civilnu zaštitu po mjesnim 
odborima i naseljima kako 
bi se na vrijeme koordini-
rale zajedničke aktivnosti, 
a s HGSS-om je preispitana 
mogućnost otvaranja tzv. 
obavještajne točke Stani-
ce Varaždin u Lepoglavi s 
pripadajućim prostorom i 
skladištem opreme. 

MEĐUNARODNI DAN VOLONTERA Nove mogućnosti za volontere

U Lepoglavi otvoren 
Volonterski ured
Drugi u županiji volonterski ured otvoren je s ciljem pro-
moviranja volonterstva među različitim generacijama.

U sklopu obilježavanja 
Dana grada i Međuna-
rodnog dana volontera u 
četvrtak, 5. prosinca, u 
Lepoglavi je otvoren Vo-
lonterski ured. Gradski Vo-
lonterski ured koji je otvo-
ren u suradnji s Centrom 
za mlade svoj će fokus dje-
lovanja usmjeriti na pro-
mociju volonterstva među 
mlađom populacijom, ali i 
među različitim generaci-

jama jer volonteri nema-
ju propisanu dob, spol ili 
vjeru. Ti ljudi jednostavno 
žele pomagati razvoju svo-
je lokalne zajednice kako bi 
bila humanija, uspješnija i 
bolja sredina za život. Vo-
lonterski ured  koordinirat 
će aktivnostima prilikom 
promocije volonterstva 
kroz spajanje volontera i 
onih koji trebaju volontere 
i obrnuto. Kako bi osigurali 

stručnost u tom posredo-
vanju, ured će organizirati 
stručne edukacije o volon-
tiranju i “menadžmentu” 
volontera, a sve kroz uspo-
stavu i redovito ažuriranje 
baze volontera i organizaci-
ja koje trebaju volontere. S 
obzirom na činjenicu kako 
je članica Centra za mlade, 
Nezavisna udruga mladih 
dobila je akreditaciju za Eu-
ropsku volontersku službu 
pa će svi željni volontiranja 
moći, osim u Lepoglavi, to 
raditi diljem Hrvatske, Eu-
rope i svijeta. Volonterski 
ured otvorio je zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje Ko-
vač, a svi zainteresirani za 
volontiranje mogu se javiti 
u Dom kulture u ured Cen-
tra za mlade. Uz to, usko-
ro će se pokrenuti i online 
portal za prijavu volontera.

U suradnji s partnerima iz Slovenije, 
Italije i Austrije lepoglavski umirovljenici 
raspravljali o projektima vezanima za 
osobe treće životne dobi.

SLOVENIJA “Aktivni seniori za Europu”

Projekt EU-a za 
promjenu uloge starijih 
osoba u društvu

Članovi lepoglavske 
Udruge umirovljenika bo-
ravili su u Škofjoj Loki na 
3. Međunarodnoj konfe-
renciji projekta “Aktivni 
seniori za Europu” u ko-
jem kao partner sudjeluje i 
Grad Lepoglava. Riječ je o 
projektu vrijednom 50.000 
eura, a usmjeren je na pro-
mjenu uloge starijih osoba 
u društvu s ciljem njihova 
uključivanja, a ne isklju-
čivanja iz društvenih zbi-
vanja. Trodnevni boravak 
lepoglavskih umirovljenika 
u Škofjoj Loki financiran je 

sredstvima Europske uni-
je, a predsjednica Udruge 
umirovljenika Lepoglave 
Marija Varović upoznala je 
nazočne s poviješću Lepo-
glave i poznatom lepoglav-
skom čipkom. Gradonačel-
nik Marijan Škvarić također 
je boravio u Škofjoj Loki 
gdje se sastao s tamošnjim 
načelnikom Mihom Jaše-
om razmijenivši iskustva i 
sagledavši mogućnosti za 
suradnju Lepoglave i Škofje 
Loke na temelju čega su 
potpisali i sporazum.
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Dio cesta prebačen je pod nadležnost Županijske uprave 
za ceste što će olakšati čišćenje. 

Po njemačkom modelu formiraju se vijeća čiji je cilj ko-
ordiniranje lokalnih programa prevencije kriminaliteta.

Zahvaljujući razumijevanju mještana Gor-
nje Višnjice lokalna prometnica uskoro opet 
prohodna.

PRIPREME ZA RAD ZIMSKE SLUŽBE

VARAŽDINSKA ŽUPANIJA Vijeće za komunalnu prevenciju

KLIZIŠTA Gornja Višnjica

ZALUŽJE Prometnica ponovno prohodna

GOLUBI-GLAŽARI Proširenje javne rasvjete

MAŽURANIĆEVA ULICA Nogostup i rasvjeta

Predstavnici mjesnih odbora 
na sastanku razgovarali o 
planu rada zimske službe

Lepoglava među prvima u 
županiji pokrenula Vijeće za 
komunalnu prevenciju

Obilne kiše uzrokovale izlijevanje rijeke Bednje 

Sanirano klizište i proširena 
lokalna prometnica

U tijeku sanacija klizišta u 
Zalužju

Postavljena javna rasvjeta 
u Kameničkom Podgorju

Obavijest o odvozu 
glomaznog otpadaNakon utvrđenih 

nedostataka kreće se u 
sanaciju nogostupa u 
Mažuranićevoj ulici

Završena prva faza 
na rekonstrukciji 
niskonaponske mreže

Na temelju Zakona o 
održivom gospodarenju 
otpadom NN 94/13 odvoz 
krupnog (glomaznog) otpa-
da iz kućanstava obavljat 
će se po pozivu vlasnika 
građevine, odnosno kori-
snika.

Svaki vlasnik građevine 
koji redovito plaća usluge 
Ivkoma ostvaruje pravo 
na odvoz krupnog (gloma-
znog) otpada bez plaćanja 
dodatne naknade. Potreba 
odvoza krupnog (gloma-
znog) otpada prijavljuje se 
telefonski na broj 770-550 
ili 770-558 pri čemu su ko-
risnici dužni dati sljedeće 
podatke:

• točna adresa (lokaci-
ja) s koje se odvozi 
glomazni otpad

• prezime i ime vla-
snika građevine na 
toj lokaciji

• šifru korisnika (na-
lazi se na računu 
Ivkoma)

• kontakt-telefon na 
koji će Ivkom d.d. 
povratno javiti točan 
datum preuzimanja

• okvirnu količinu i 
adržaj glomaznog 
otpada.

O točnom terminu od-
voza, a koji će se izvršiti 
najkasnije u roku od 15 
dana od prijave, korisnici 
će biti obaviješteni naknad-
no nakon provjere točnosti 
podataka, provjere uredno-
sti plaćanja računa i nakon 
izrade plana skupljanja. 

Detaljnije informacije 
mogu se zatražiti na broj 
telefona 770-558 svakim 
radnim danom (ponedje-

ljak – petak) od 7:00 do 
15:00 sati. 

Molimo građane da glo-
mazni otpad ne iznose na 
javnu površinu bez pret-
hodnog dogovora s Ivko-
mom jer su za odlaganje 
glomaznog otpada na ne-
propisan način, u skladu 
s navedenim Zakonom, 
predviđene novčane ka-
zne. 

Glomazni otpad iz ku-
ćanstava čini:

•  drvo (drveni stolovi, 
stolice, ormari)

• plastika (plastični 
stolovi, stolice, čiste 
plastične bačve i po-
sude, kanistri, gajbe)

• metali (metalni sto-
lovi, stolice, metal-
no posuđe, limovi, 
mehanički aparati, 
metalni namještaj)

• ostalo (madraci, ka-
uči, tekstil).

Napominjemo da se glo-
maznim otpadom iz kućan-
stava ne smatra: građevinski 
otpad (beton, opeka,crijep, 
pločice, keramika, drvena 
i plastična stolarija, građe-
vinski materijali od azbesta 
i gipsa, šuta), opasni otpad, 
električni i elektronički ot-
pad, otpadne gume, otpad-
na vozila, otpadne baterije 
i akumulatori. Tu vrstu ot-
pada zbrinjavaju koncesio-
nari.

Ako je riječ o manjim 
količinama otpada (otpad-
ne gume, električni i elek-
tronički otpad), građani ga 
mogu sami dostaviti u re-
ciklažno dvorište u Ivkom 
d.d.

Nedavno završen nogo-
stup u Mažuranićevoj ulici 
prema Kameničkom Vrhov-
cu obišli su predstavnici 
Grada Lepoglave, nadzor-
ni inženjer, tvrtka Huđek 
Niskogradnja kao izvođač 
radova i predstavnik Žu-
panijske uprave za ceste. 
Zajedno su konstatirali ne-
dostatke na nogostupu i za-
pisnički obvezali izvođača 
na sanaciju istih. Sve utvr-

đene nedostatke izvođač 
će ukloniti do kraja godine, 
a nakon što se na izvede-
nim radovima ponovno iz-
vrši tehnički pregled slijedi 
primopredaja. Prisjetimo 
se, vrijednost ukupnih ra-
dova procijenjena je na 3 
milijuna kuna od čega 25 
posto iznosa financira Grad 
Lepoglava, a ostatak Župa-
nijska uprava za ceste.

U Ulici Ivana Mažurani-
ća postavljena je trafosta-
nica čime je završena prva 
faza projekta rekonstruk-
cije niskonaponske mreže 
koji provodi HEP u sklopu 
svog redovnog programa. 
Lokaciju za trafostanicu is-
hodovao je HEP u suradnji 
s lepoglavskim župnikom 
Andrijom Kišičekom, a 
nastavak radova na rekon-
strukciji niskonaponske 
mreže slijedi početkom 

sljedeće godine. U sklopu 
gradskog programa proši-
renja javne rasvjete u toj je 
ulici planirana kandelaber-
ska rasvjeta čije će stupove 
i radove financirati Grad s 
oko 600.000 kuna. Pred-
stavnici HEP-a i Grada na 
početku projekta usuglasili 
su se da neke radove pro-
vode određenim slijedom 
kako se neke dionice ne bi 
dva puta prekopavale.

Zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač održao je ko-
ordinacijski sastanak s djelat-
nicima gradskog komunalnog 
odjela, koncesionarom koji je 
zadužen za zimsku službu na 

području grada tvrtkom LOMI 
d.o.o. i s predstavnicima mje-
snih odbora. Razgovarali su o 
planu rada zimske službe za 
ovu godinu i svim priprema-
ma. 

- Revidirali smo plan rada 
zimske službe i na temelju 
prijedloga i sugestija mjesnih 
odbora dogovorili obuhvat 
za ovu godinu. Ono što je 
svakako dobro jest da je dio 
cesta prebačen pod nadlež-
nost Županijske uprave za 
ceste (ŽUC) što će olakšati 
čišćenje, a time ćemo ušte-
djeti za proširenje obuhvata 
naknadno. Složili smo se i da 
kažnjavamo sve one koji neće 
čistiti nogostupe ispred svojih 
stambenih objekata ili parki-
raju vozila na cestama čime 
otežavaju čišćenje snijega, a 
idući tjedan šaljemo službeni 
dopis po mjesnim odborima o 
pravilima čišćenja snijega po 
prioritetnim zonama - obja-
snio je Kovač.

Grad Lepoglava jedna 
je od prvih jedinica lokal-
ne samouprave u Varaž-
dinskoj županiji koja je 
pokrenula svoje Vijeće za 
komunalnu prevenciju po 
njemačkom modelu. Nai-
me, prije nekoliko godina  
predstavnici Grada zajed-
no s predstavnicima Po-
licijske uprave varaždin-
ske bili su na studijskom 
putovanju u regiji Rhe-
inland-Pfalz u Njemač-
koj gdje su od kolega 
učili kako aktivno raditi 
u zajednici na prevenciji 
kriminaliteta preventiv-
no-represivnim programi-
ma. Varaždinska županija 

slijedila je taj model, a 
sredinom prosinca Grad 
je sudjelovao na konstitu-
irajućoj sjednici novog sa-
ziva Vijeća za prevenciju. 
Ovo je Vijeće radno tijelo 
Županijske skupštine čiji 
je cilj koordiniranje lokal-
nih programa prevencije 
kriminaliteta na području 
županije radi unapređe-
nja stanja opće sigurnosti 
građana, javnog reda, za-
štite materijalnih doba-
ra te povećanja kvalitete 
života svih žitelja Varaž-
dinske županije. Tom je 
prilikom predsjednik žu-
panijskog Vijeća za pre-
venciju, zamjenik župana 

Varaždinske županije Alen 
Kišić, istaknuo da će Vi-
jeće i nadalje surađivati s 
nadležnim institucijama 
te sublimirati rad vijeća 
u gradovima i općinama s 
područja Varaždinske žu-
panije. U skladu s tim, le-
poglavske će aktivnosti iz 
domene prevencije krimi-
naliteta pomoći sveuku-
pnom stanju sigurnosti, a 
projekti i aktivnosti moći 
će se razmjenjivati s ko-
legama iz cijele županije. 
Krajem prosinca predviđe-
na je konstituirajuća sjed-
nica lepoglavskog Vijeća 
za prevenciju kriminalite-
ta u novom sazivu.

Gradonačelnik Marijan Škvarić 
i njegov zamjenik Hrvoje Kovač 
obišli su kritične točke na područ-
ju grada zbog mogućih poplava 
uslijed izlijevanja brojnih potoka i 
rijeke Bednje. Najkritičnije je bilo 
kod mosta blizu benzinske postaje 
i u Muričevcu gdje je Bednja popla-
vila neka dvorišta i opasno prijetila 
prvim kućama. S obzirom na to 
da je zemlja već bila natopljena, a 

vodostaj dugo nije padao, potoci 
Dunaj i Očurica sve su više bujali 
pa je tako i lokalitet kod Vulišinca 
bio problematičan jer kroz propust 
nije moglo proći toliko vode pa se 
ona usmjerila prema kućama. U 
podnožju Crkovca kod Vulišinca 
bio je poplavljen dio županijske ce-
ste o čemu je odmah obaviještena 
Županijska uprava za ceste čije su 
ophodnje bile na terenu cijele žu-

panije. Također, utvrđeno je da na 
tom cestovnom pojasu mora biti 
pripremljen adekvatan propust. 
Neki propusti za vodu koji su bili 
začepljeni zbog neobrađenih povr-
šina nesavjesnih vlasnika ubuduće 
se moraju rješavati malo represiv-
nije, a sanacije prometnice raditi u 
skladu s preporukama struke kako 
ne bi došlo do prelijevanja  na ceste. 

Klizište na cesti prema 
Hudinima u Gornjoj Viš-
njici nastalo uslijed obilnih 

kiša otežalo je cestovnu 
prohodnost toga kraja. Ra-
dovi na klizištu uskoro se 

privode kraju zbog razumi-
jevanja susjeda, odnosno 
vlasnika parcele uz cestu 
koji je potpuno besplatno 
ustupio dio zemljišta. Na-
ime, umjesto da se utroše 
velike količine materijala u 
privremenu sanaciju kliz-
išta, cesta će se izmjestiti 
za nekoliko metara i tako 
učiniti sigurnom za pro-
met dok će se otklizani dio 
postepeno sanirati navo-
ženjem kamenja i drugog 
materijala.

Klizište kod Hercega u 
Zalužju, jedno od najo-
pasnijih jer je ugrožavalo 
sigurnost obitelji Herceg, 
pred završetkom je sa-
nacije. Čim su se stvorili 
uvjeti, krenulo se u sana-
ciju tog klizišta kako bi se 
pomoglo obitelji Herceg, 
ali i ostalim građanima 
koji su zbog zatvaranja 
prometnice imali velikih 
problema oko prometo-
vanja tom pograničnom 
zonom. Prema novoj ka-

tegorizaciji cesta ovu je 
lokalnu prometnicu pre-

uzela Županijska uprava 
za ceste. 

U sklopu projekta proši-
renja javne rasvjete u mje-
snim odborima kod naselja 
Golubi - Glažari u Kame-
ničkom Podgorju završena 
je rekonstrukcija niskona-
ponske mreže. Djelatnici 
Elektre izvršili su prošire-
nje javne rasvjete te su po-
stavili lampe javne rasvjete 
radi bolje vidljivosti pješa-
ka na toj prometnici.

Prema Odluci o komunal-
nom redu (Službeni vjesnik 
Varaždinske županije 26/08) 
pravne i fizičke osobe, vlasnici 
ili korisnici stambenih prostora 
ili objekata te građevinskog 
zemljišta uz javne prometne 

površine dužni su organizirati 
ili osobno ukloniti snijeg i led s 
nogostupa razvrstanih i neraz-
vrstanih cesta u cijeloj dužini 
čestice zemljišta na kojoj se 
nalazi građevina u njihovu vla-
sništvu, odnosno koju koriste. 

Program rada zimske službe 
obuhvaća tri prioriteta čišćenja 
snijega. Intervenciji na cestama 
prvog prioriteta pristupa se od-
mah pri stvaranju poledice ili 
padanju snijega iznad tri centi-
metra i one se čiste u roku od 
osam sati računajući vrijeme 
od prestanka padalina. Drugi 

prioritet odnosi se na istu situ-
aciju, ali kada je snijeg iznad 
pet centimetara, a rok za to 
čišćenje je 24 sata od trenutka 
prestanka padalina. Posljednji, 
treći prioritet odnosi se na situ-
aciju nakon prva dva prioriteta 
i tada se intervenira 30 sati na-
kon prestanka padalina. 
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Lepoglava je zahvaljujući dugogodišnjoj usmjerenosti na pisanje projektne dokumentacije pri-
premila brojne projekte koji čekaju na otvaranje natječaja.

Izgradnja kanalizacije, projekti energetske učinkovitosti, razvoj gospodarstva s naglaskom na 
drvnu industriju samo su neki od višemilijunskih projekata za koji je Lepoglava pripremila do-
kumentaciju i dobila potporu iz domaćih ili europskih izvora. I u 2013. Lepoglava je dokazala 
da zna kako povući novac i pritom uštedjeti u gradskom proračunu.

PLANOVI ZA NAREDNO RAZDOBLJE Lepoglava spremno dočekuje strukturne i kohezijske fondoveOSVRT NA 2013. Godina koja je na odmaku bit će upamćena po nizu značajnih projekata i ideja koje kreću u realizaciju

Spremna je dokumentacija za projekte iz 
područja komunala, školstva, društva…

U provedbi kapitalni projekti vrijedni gotovo 
137 milijuna kuna, gradski proračun pritom 
minimalno opterećen

Osim projekata koji su u 
tijeku postoji i niz projeka-
ta za koje je spremna pro-
jektna dokumentacija i koji 
jesu ili će biti kandidirani 
na natječaje resornih mini-
starstava ili fondova EU-a. 
Jedan od njih je proširenje 
Dječjeg vrtića u Lepoglavi i 
izgradnja područnog vrtića 

u Višnjici. Vrijednost rado-
va na lepoglavskom vrtiću 
jest 4,800.000,00 kuna, a 
radovima se želi smanjiti 
potrošnja energenata i po-

boljšati uvjeti rada u vrtiću. 
U skladu s time u planu je 
zamjena krovišta. Projekt 
će biti kandidiran na Europ-
ski fond za regionalni ra-
zvoj, a izvest će se u tri faze. 

Komunalni projekti 
Izgradnja mosta Gusinjak 

preko rijeke Bednje omogu-
ćit će lakši pristup poljopri-
vrednim površinama i bolje 
korištenje poljoprivrednih 
resursa. Projekt je prijavljen 
prema Hrvatskim vodama, 
a vrijedan je 2,500.000,00 
kuna. Milijun kuna manji 
iznos predviđen je za iz-
gradnju javne rasvjete uz 
lepoglavsku zaobilaznicu 
(državna cesta D-35), a su-
financiranje će se tražiti u 
resornom ministarstvu. Isti 
iznos planiran je za izgrad-
nju spojne ceste Mažurani-
ćeva ulica – groblje. Partner 
u projektu bit će Županijska 
uprava za ceste. Izgradnja 
vodovoda u visinskoj zoni 
Lepoglava potrebna je kako 
bi se osigurala stalna i kva-

litetna vodoopskrba svih 
dijelova grada. Nositelj i in-
vestitor projekta čija je vri-
jednost deset milijuna kuna 
bit će Varkom. Vodovodna 
mreža bit će gotova za dvije 
godine.

Školstvo i kultura 
Osnovna škola Ivana 

Rangera dobit će dvodjelnu 
sportsku dvoranu, a projek-
tom je planirana i dograd-
nja knjižnice. Idejni je pro-

jekt napravljen i ishođena 
je lokacijska dozvola. Uku-
pnu investiciju od sedam 
milijuna kuna sa 70 posto 
sufinancirat će Varaždinska 
županija. UNESCO-v grad 
čipke i čipkarstva dobit će 
i svoj Ekomuzej – centar 
pavlina. U planu je rekon-
strukcija građevine stare 
ambulante u moderan mul-
tifunkcionalan centar. Za 
projekt vrijedan 30 milijuna 
kuna očekuje se sufinanci-

ranje iz europskih fondova. 
Lepoglava bi tako svoj Eko-
muzej mogla dobiti za četiri 
godine. 

Vatrogasni, društveni do-
movi i Grassrots centar

U planu je izgradnja va-
trogasnog centra u Lepogla-
vi. Investicija je vrijedna pet 
milijuna kuna. Isto tako, ak-
tivno se radilo i na projektu 
društveno-vatrogasnog 
doma u Kamenici čija je vri-
jednost 2,600.000,00 kuna. 
Projekt je prijavljen prema 
Ministarstvu regionalnog 
razvoja i fondova Europske 
unije. Društvene domove 
dobit će i Lepoglavska Ves 
i Kameničko Podgorje čime 
će se podići kvaliteta života 
građana te stvoriti predu-
vjeti za razvoj civilnog druš-
tva. Jedna od većih investi-
cija bit će i sportski kamp, 
tzv. Grassroots centar čija 
je vrijednost 25,000.000,00 
kuna. Projekt je prijavljen 
prema UEFA-i i Grassroots 
programu te Hrvatskom 
nogometnom savezu.

- Tako se to radi! Gradovi 
i općine trebaju se razvijati 
na način na koji to čini Le-
poglava - rekla je ministrica 
graditeljstva i prostornog 
uređenja Anka Mrak Ta-
ritaš kada je u svibnju u 
Lepoglavi prisustvovala 
prezentaciji novog idejnog 
urbanističkog rješenja bu-
dućeg užeg centra Lepo-
glave. Time je ministrica 
jasno dala do znanja da 
razvoj grada ide u pravom 
smjeru. No, budući mo-
deran gradski trg (čija se 
samo infrastruktura pro-
cjenjuje na 20,000.000,00 
kuna) koji će biti povezan 
s povijesnim dijelom grada 

tek je jedan od niza pro-
jekata na kojima gradska 
uprava radi. Projekti su re-
zultat dugogodišnjeg pre-
danog rada i svjedoče da je 
Lepoglava puno prije veći-
ne općina i gradova u regiji 
prepoznala mogućnosti 
koje nude domaći, odno-
sno europski fondovi. Sa 
četrnaest europskih proje-
kata iza sebe Lepoglava s 
pravom nosi epitet “grad 
projekata”. Uz minimalno 
sufinanciranje Grada po-
stignute su značajne ušte-
de u gradskom proračunu.

Kanalizacija prioritet 
Prije nego što se ure-

di gradski trg potrebno 
je riješiti gorući problem 
– kanalizaciju u naselju. 
Ovaj najskuplji komunalni 
projekt u povijesti grada 
vrijedan je čak 90 milijuna 

kuna, a prijavljen je prema 
Hrvatskim vodama i Ko-
hezijskom fondu Europske 
unije u sklopu većeg pro-
jekta “Revitalizacija rijeke 
Bednje”. Očekivanja su da 
će Grad morati pokriti tek 
deset posto ukupne vri-
jednosti. S obzirom na to 

da je riječ o financijski i 
tehnički gledajući velikoj 
investiciji, radi se u sedam 
faza. Prva faza je izgradnja 
kanalizacijske mreže za 
centar Lepoglave te kolek-
tora. Ukupna vrijednost 
prve faze je 17 milijuna 
kuna. Procijenjeno trajanje 
projekta je pet godina, no 
ovisit će o financijskim re-
sursima Grada Lepoglave 
te raspoloživim fondovima 
EU-a. Osim toga, Kame-
nica će uskoro dobiti pro-
čistač otpadnih voda koji 
će se spojiti na postojeći 
glavni kolektor u tom na-
selju.  Pročistač je vrijedan 
1,500.000,00 kuna, a u 
cijelosti će biti financiran 
iz IPARD mjere 301 koja 
se odnosi na poboljšanje i 
razvoj ruralne infrastruk-
ture. Provedba projekta za 
koji Grad neće morati iz-
dvojiti niti kune je u tijeku.  

Energetska učinkovitost 

Godina 2013. ostat će 
zapamćena po nastavku 
dobre suradnje Grada i 
Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost. 
Nakon postavljanja solar-
nih kolektora na lepoglav-
sku školu i rekonstrukcije 
kotlovnice u zgradi grad-

ske uprave, na red su došle 
obiteljske kuće i stambene 
zgrade (ugovori s građani-
ma su nedavno potpisani) 
te ekološka javna rasvjeta 
u 17 gradskih ulica. 
Jačanje konkurentnosti 
drvne industrije 

Lepoglava je grad u ko-
jem je drvna industrija 
oduvijek bila jedan od 
nositelja gospodarstva. 
No, otišlo se i korak dalje. 
Izgradnjom Tehnološkog 
centra drvne industrije po-
dići će se konkurentnost ne 
samo Lepoglave već i cijele 
sjeverozapadne Hrvatske 
te će se smanjiti nezaposle-
nost. Bit će to mjesto u ko-
jem će se raditi na dizajnu, 
tehnologiji te marketingu 
u drvnoj branši. Projekt 
je vrijedan 57,000.000,00 
kuna od čega se iz resornog 
ministarstva i europskih 
fondova očekuje sufinanci-
ranje u iznosu od 85 posto. 
Ministarstvo regionalnog 

razvoja i fondova Europske 
unije sa 127.548,75 kuna 
sufinanciralo je dokumen-
taciju potrebnu za prijavu 
projekta na Europski fond 
za regionalni razvoj. Pro-
jekt će se odvijati po faza-
ma, a procijenjeno trajanje 
je tri godine.

Od ostalih projekata čija 
je realizacija planirana u 
narednih nekoliko godi-
na potrebno je spomenuti 
izgradnju etnomuzeja u 
Višnjici u prostorima stare 
škole gdje će se promo-
virati lokalna baština te 
Centar bioraznolikosti koji 
je nedavno odobrilo re-
sorno ministarstvo. U svr-
hu razvoja gospodarstva 
i otvaranja novih radnih 
mjesta u planu je prošire-
nje Poduzetničke zone. S 

ciljem povećanja učinko-
vitosti prijevoza putnika i 
roba razvija se integrirani 
prijevoz. Projekt je vrije-
dan 50,000.000,00 kuna 
a prijavljen je prema IPA 
komponenti III c. Sama pro-
vedba bit će prijavljena na 
strukturne i kohezijske fon-
dove. Spomenuti projekti 
vrijedni su 95,000.000,00 
kuna, a očekivano finan-
ciranje iz europskih i 
domaćih fondova iznosi 
80,475.000,00 kuna.  

Projekti koji čeka-
ju na financiranje 
ukupno su vrijed-
ni 75,400.000,00 
kuna. Financira-
nje Grada plani-
rano je u iznosu 
od minimalno 
1 0 , 8 8 5 . 0 0 0 , 0 0 
kuna, a ostalo iz 
drugih izvora. 

Kad se podvuče crta i 
zbroji vrijednost projekata 
koji su u provedbi, vidlji-
vo je da je gradski prora-
čun opterećen u najmanjoj 
mogućoj mjeri. Ukupna 
vrijednost kapitalnih pro-
jekata koji su u provedbi 
je 136,875.000,00 kuna. 
Grad će u tome sudjelovati 
sa 16,387.500,00 kuna, a 
iz ostalih se izvora (doma-

ćih ili europskih) očekuje 
120,487.500,00 kuna.

Uz to iz gradskog se 
proračuna ne izdvajaju 
sredstva za plaću Grado-
načelnika. Naime Marijan 
Škvarić svoju gradonačel-
ničku dužnost obavlja vo-
lonterski i to bez novčane 
naknade, jer plaćiu prima 
kao saborski zastupnik.

Ostali višegodišnji 
projekti Minimalni troškovi 

Grada 
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Lepoglava je svečanom 
sjednicom Gradskog vijeća 
u petak, 6. prosinca, obi-
lježila Dan grada. Nazočne 
na sjednici pozdravio je 
predsjednik Gradskog vije-
ća Željko Šoštarić. Osvrnuo 
se na dosadašnji rad Vijeća 
i mnoge izazove koje ih če-
kaju, uključujući skorašnje 
podnošenje Proračuna za 
2014. godinu. Naglasio je 
kako je cilj njihova rada, 
unatoč razilaženju u mišlje-
njima s izvršnom vlašću, 
stvaranje boljeg suživota 
gdje će svatko biti jednak 
pred zakonom, transparen-
tan rad, poštivanje javnog 
interesa te donošenje pra-
vednih i poštenih odluka 
za dobrobit svakog građa-
nina.  - Poznato vam je da 
su izbori u lokalnima zajed-
nicama provedeni prije neko-
liko mjeseci. Nerealno je za 

očekivati neke spektakularne 
rezultate. Vjerujem da znate 
da je voljom građana izvršna 
vlast ostala ista dok je u sa-
mom Gradskom vijeću došlo 
do promjena. Ja se nadam da 
ćemo, ako svi u svojoj domeni 
budemo odgovorni, toleran-
tni, ako se budemo držali 
zakona i uvažavali volju gra-
đana i njihove potrebe, dobro 
surađivati. Do sad smo odra-
dili sve što je Vijeće program-
ski trebalo odraditi i preosta-
la nam je bitna činjenica, a 
to je donošenje Proračuna za 

2014. godinu. Duboko sam 
uvjeren da ćemo baš zbog 
naših građana usuglasiti pri-
hodovnu i rashodovnu stranu 
jer bi u protivnom uslijedili 
novi izbori što nikome nije u 
interesu. Ekonomska situaci-
ja nije dobra. Naš pristup je 
da iza svake potrošene kune 
treba stajati rad, a potom 
rezultati. Zato ćemo mije-
njati pristup razvoju grada s 
ciljem da se građani rastere-
te davanja makar to značilo 
smanjenje gradskog proraču-
na – naglasio je Šoštarić. 

Bila je to prigoda i za 
svečano obraćanje grado-
načelnika Marijana Škva-
rića koji se osvrnuo na sve 
važne događaje tijekom go-
dine, posebice na ulazak u 
Europsku uniju što donosi 
brojne mogućnosti dobiva-
nja financijskih sredstava 
u čemu se Lepoglava već 

iskazala.
- Naša je obveza na kra-

ju godine analizirati sve što 
smo dosad učinili i po čemu 
će se ova godina pamtiti. 
Spomenuo bih ponovno iz-
bore na temelju kojih vršim 
funkciju gradonačelnika već 
treći mandat te kako imamo 
novo Gradsko vijeće. Naža-
lost, ova godina počela nam 
je s velikom količinom snijega 
zbog kojeg smo kasnije imali 
problema s klizištima  čija 
se šteta procjenjuje na neko-
liko desetaka milijuna kuna. 

Zatim nas je pogodila suša 
i pred kraj godine poplave 
uzrokovane obilnim kišama. 

Ali te elementarne nepogode 
nisu nas pokolebale da na-
stavimo s razvojem našega 
grada. Snagu nam je dao po-
vijesni dan ulaska Hrvatske 
u Europsku uniju kojem smo 
dali velik obol jer je čast biti 
dio obitelji od 450 milijuna 
ljudi. S time smo i dio velikog 
gospodarskog tržišta te je na 
nama da iskoristimo sve što 
nam se daje. Kontinuirano 
dokazujemo da imamo isku-
stva u korištenju fondova 
Europske unije što možemo 
potvrditi našim najvećim 
projektom kanalizacije u vri-
jednosti od 70 milijuna kuna. 
Prva faza tog projekta u vri-
jednosti od 13 milijuna kuna 

već je počela s realizacijom. 
Iz IPARD programa dobili 
smo 1,2 milijuna bespovrat-

nih sredstava za izgradnju 
pročistača u Kamenici. U su-
radnji s Ministarstvom regi-
onalnog razvoja i Europskom 
unijom krenuli smo u projekt 
Tehnološkog centra drvne in-
dustrije koji će objedinjavati 
sjeverozapadnu Hrvatsku. 
Spomenuo bih i nedavno 
odobren projekt Centra bio-
raznolikosti zagorskih brega 
koji će nas povezati s Krapin-
sko-zagorskom županijom, 
a središte će biti u Višnjici. 
Možemo s ponosom reći da 
je Lepoglava postala grad u 
kojem se vodi računa o zašti-
ti okoliša što mogu potvrditi 
čak dva projekta. Prvi se od-
nosi na povećanje energet-

ske učinkovitosti fasadama i 
stolarijama koji provodimo u 
suradnji s Fondom za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovi-
tost. Drugi se tiče energetske 
učinkovite i ekološke javne 
rasvjete koja će obuhvaćati 
17 ulica na području Lepo-
glave. A nismo zaboravili na 
stalne projekte u kulturnom 
i društvenom segmentu bez 
kojih razvoj grada Lepoglave 
ne bi bio cjelovit – izjavio je 
gradonačelnik Škvarić.

Na sjednici su uz doma-
ćine gradonačelnika Mari-
jana Škvarića, zamjenika 
gradonačelnika Hrvoja 
Kovača te predsjednika 
Gradskog vijeća Željka Šo-
štarića i gradskih vijećnika 
nazočili brojni visoki uzva-

nici među kojima su zamje-
nik ministra gospodarstva 
Alen Leverić, pomoćnica 
ministra gospodarstva Je-
lena Zrinski Berger, sabor-
ski zastupnik i gradona-
čelnik Ludbrega Dubravko 
Bilić, pomoćnica ministrice 
kulture Vesna Jurić Bula-
tović, pomoćnik ministrice 
graditeljstva i prostornog 
uređenja Danijel Meštrić, 
župan Varaždinske župani-
je Predrag Štromar i njegov 
zamjenik Alen Kišić. 

U kulturno-umjetnič-
kom dijelu programa sudje-
lovale su mlade talentirane 
djevojke iz poznatog sasta-
va Kaliope.

Na svečanoj sjednici sumirani su rezultati u proteklom jednogodišnjem razdoblju s naglaskom na projekte čija je realizacija započela ili je u tijeku. 
Lepoglava je i ove godine dokazala da zna kako privući domaći i europski novac za projekte u komunalnom, gospodarskom i društvenom segmentu.

PROSLAVLJEN DAN GRADA I DAN ŽUPE Bogat slavljenički program i ove godine privukao brojne posjetitelje, središnji događaj bila je svečana sjednica Gradskog vijeća

Ulazak u Europsku uniju - još veće mogućnosti za “grad projekata”

Vrtićki mališani gradu 
čestitali rođendan

Bogat program obilježavanja Dana 
grada

Potpisan ugovor vrijedan 
pola milijuna kuna 

Mariji Kolačko i Franji 
Ježeku priznanja za 
životno djelo 

U povodu Dana grada 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić već tradicionalno 
uveseljava mališane dječjih 
vrtića na lepoglavskom po-
dručju. Zajedno sa zamje-
nikom Hrvojem Kovačem 
i predsjednikom Gradskog 
vijeća Željkom Šoštarićem 
posjetio je Dječji vrtić Le-
poglava gdje su ih dočeka-
le četiri skupine polaznika 
vrtića koji su s tetama izveli 
kratak program. Na kraju 
posjeta djeca su gradu za 
rođendan poklonila popis 

želja koje su smjestili u 
ručno oslikanu drvenu ku-
tijicu. 

U rođendanskom raspo-
loženju bila su i djeca iz 
Dječjeg vrtića Runolist iz 
Žarovnice koja su sve pri-
premila za dolazak pred-
stavnika Grada, ali i svetog 
Nikole. Zamjeniku grado-
načelnika Hrvoju Kovaču 
i predsjedniku Gradskog 
vijeća Željku Šoštariću ma-
lišani su poklonili crvenu 
čizmicu s prigodnom zlat-
nom šibom.

U sklopu proslave Dana gra-
da i Dana župe u Lepoglavi je 
održano sportsko natjecanje 
učenika osnovnih škola iz Le-
poglave, Bednje, Kamenice, 
Višnjice i slovenskog Videma, 
Cirkulana i Podlehnika, a u 
holu lepoglavske osnovne ško-
le bile su izložene male živo-
tinje. Na blagdan Bezgrešnog 
začeća Blažene Djevice Marije 
u nedjelju, 8. prosinca, pred-
stavnici Grada i obitelji poginu-
lih branitelja u Domovinskom 
ratu položili su vijence kod 
centralnog križa. U lepoglav-

skoj župnoj crkvi varaždinski 
biskup Josip Mrzljak predvodio 
je koncelebriranu svetu misu, a 
gradonačelnik Marijan Škvarić 
poklonio mu je repliku Mariji-
nog pila koji krasi ulaz u centar 
Lepoglave, a koji je od gline 
izradila lepoglavska umjetnica 
Snježana Varović. 

Nedjelja je bila rezervirana 
za sportska druženja koja su za-
počela nastupom  Dječjeg vrti-
ća Lepoglava i plesnom izved-
bom lepoglavskih navijačica 
Super girls. Zanimljive vještine 
borbenog mačevanja koju su 

prakticirali samuraji feudalnog 
Japana demonstrirali su članovi 
Mačevalačkog društva Kensei 
iz Varaždina. Nakon plesnih 
točaka Nikoline Bistrović i Ma-
rija Pajića slijedila je odbojkaš-
ka utakmica između ženskih 
ekipa iz Lepoglave i Ivanca.

KUD Lepoglavski pušlek 
predstavio je svoju sekciju Mla-
di Pušleki s njihovom izved-
bom predstave “Badnja noć”, 
a seniori su nasmijavali publiku 
humorističnom predstavom 
“Život lepoglavskih obitelji”.

Gradonačelnik je iskori-
stio posjet zamjenika mi-
nistra gospodarstva Alena 
Leverića te s njim potpisao 
ugovor vrijedan pola mili-

juna kuna kojim Ministar-

stvo gospodarstva financira 

projekt trafostanice u Podu-

zetničkoj zoni.

Najvažniji trenutak sve-
čane sjednice bila je dodje-
la nagrada ovogodišnjim 
laureatima koji su to zaslu-
žili svojim radom, znanjem 
i zalaganjem. Javna prizna-
nja Grada Lepoglave za 
2013. godinu dobili su Kar-
men Basarić za doprinos, 
ugled i promociju grada Le-
poglave u zemlji i inozem-
stvu. Karmen je nastavnica 
povijesti u Osnovnoj školi 
Izidora Poljaka u Višnjici te 
predavačica japanskog jezi-
ka u Varaždinu. Od listopa-
da 2011. do travnja 2013. 
godine boravila je u Japanu 
kao stipendistica japan-
skog ministarstva obrazo-
vanja. Plaketa za iznimna 
dostignuća u proteklom 
jednogodišnjem razdoblju 
dodijeljena je tvrtki WE-KR 
d.o.o. iz Višnjice. Riječ je o 

industrijsko-proizvodnom 
poduzeću koje je prošle 
godine svrstano u deset 
najboljih izvoznika te je 
prošle godine proglašeno 
najuspješnijim srednjim 
poduzećem. Istu takvu pla-
ketu dobio je i mladi Matija 
Križanec iz Višnjice koji je 
kao vrsni informatičar su-
djelovao na natjecanju u 
Americi, a gradonačelnik 
mu je osim plakete uručio 
i laptop da mu pomogne u 
daljnjem školovanju. Pla-
kete za životna djela pri-
mili su Franjo Ježek, bivši 
dirigent Limene glazbe Le-
poglava i trenutni voditelj 
tamburaškog orkestra Biseri 
iz Kamenice, te dr. Marija 
Kolačko koja je bila dugo-
godišnja liječnica u lepo-
glavskoj ambulanti.
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U Domu kulture u Lepoglavi održano 
je predavanje pod nazivom “Paulovnija 
- drvo budućnosti”. Za organizaciju su 
se pobrinuli županijski Savez udruga 
privatnih šumovlasnika i Agro-turistički 
klaster grada Lepoglave.

Lepoglavu godišnje posjeti oko 15.000 posjetitelja koji će od sada na jednom mjestu moći kupiti 
suvenire s karakterističnim obilježjima grada.

Nagrade i prizanja podijeljena su u kategorijama “Balkoni”, “Kuće i okućnice” te  “Skriveni cvi-
jet”. Također, proglašeni su i najuspješniji autori literarnih i likovnih radova. 

Skup je održan u Gostinjcu i lepoglavskoj župnoj crkvi. 
Govornici su još jednom potvrdili da je Ranger ostavio 
neizbrisiv trag u umjetnosti što je i danas vidljivo u le-
poglavskoj crkvi i kapelicama.

STRUČNO PREDAVANJE Mogućnosti sadnje hibri-
da paulovnije na području županije

TURIZAM Obogaćena ponuda za posjetitelje grada čipke i čipkarstva

CVIJET ZA LJEPŠI GRAD 2013. Podijeljene nagrade i priznanja

ZNANSTVENI SKUP 260. obljetnica smrti Ivana Rangera

Paulovnija - drvo 
budućnosti

Otvorena suvenirnica “Kućica”

Najljepšu okućnicu ima Dragica Hajduk, a 
najbalkon Vera Horvat

Stručnjaci govorili o 
životu i djelu jednog od 
najpoznatijih freskoslikara 

Ivan Ranger dobio spomen - ploču 

U svijetu postoji 18 
vrsta paulovnije, drveta 
koje potječe iz Kine. Zbog 
svoje specifične strukture 
paulovnija vrlo brzo raste, 
ima velik postotak proči-
šćavanja ugljičnog dioksi-
da u kisik, ne napadaju ga 
drvojedi, dobar je izolator 
vlage i topline, a pogodan 
je i za dobivanje biomase. 
Sa svojim karakteristikama 
paulovnija prednjači pred 
ostalim vrstama drveća o 
čemu su se detaljnije upo-
znali vlasnici šuma koji 
su se odazvali predavanju 
“Paulovnija - drvo buduć-
nosti” održanom u lepo-
glavskom Domu kulture. 
Sve željene informacije 
okupljeni su dobili od pro-
izvođača sadnica paulovni-
je iz Bugarske. - Paulovnija 
je energetska kultura jer 
proizvodi veliku količinu 
topline, pogodna je za pro-
izvodnju namještaja, a u 
našem laboratoriju dobili 
smo čak i hibrid koji je ko-
ristan pčelarima - rekao je 
predavač Simeon Aposto-
lov iz bugarske tvrtke Ve-
lboy d.o.o. Predavanje je 
održano u sklopu projekta 

Mogućnosti sadnje hibri-
da paulovnije na području 
Varaždinske županije koji 
provode Hrvatski šumarski 
institut te županijski Savez 
udruga privatnih šumovla-
snika čiji je član i lepoglav-
ska Udruga Kesten. Projekt 
je potaknula činjenica da u 
Hrvatskoj nema znanstve-
nih saznanja o ovoj vrsti, 
a zamišljen je na način da 
se na pojedinim privatnim 
parcelama posade pokusna 
polja da se vidi kako će se 
paulovnija razvijati i uspije-
vati na području Varaždin-
ske županije. - To je vrsta 
koja inače ne raste u Hrvat-
skoj, no dobiveni su hibridi 
koji mogu prebroditi zimu. 
U našim parkovima postoji 
jedna vrsta paulovnije kao 
hortikulturna vrsta, no ona 
nema svojstva brzog rasta 
- rekao je voditelj projekta 
Miljenko Županić. Projekt 
je vrijedan 18.000 kuna, 
a financira ga Varaždinska 
županija.

Svi turisti i posjetitelji 
koji dođu u grad Lepoglavu 
od sada će na jednom mje-
stu, u novootvorenoj suve-
nirnici “Kućica”, moći kupiti 
suvenire koji imaju obilježja 
ovoga kraja - kišobrane s 
lepoglavskom čipkom, su-
venire od ahata, proizvoda 
koji nastaju na domaćim 
OPG-ima i slično. U “Kućici” 
koja je smještena pored cr-
kve Bezgrešnog začeća Bla-
žene Djevice Marije posje-
titelji UNESCO-ova grada 
čipke i čipkarstva moći će 
dobiti i sve potrebne turi-
stičke informacije, brošure i 
letke za lakše snalaženje po 
gradu. Suvenirnicu je otvo-
rila gradska tvrtka TKIC u 
suradnji s Gradom, Turistič-
kom zajednicom i Agro-tu-
rističkim klasterom. - Svje-
sni smo svih potencijala koje 
Grad Lepoglava ima – od 

OPG-a, kulture, tradicije i 
baštine i sve smo to stavili na 
jedno mjesto. Pozivam sve da 
dođu u našu “Kućicu” jer će 
tamo sigurno pronaći nešto 
za svoju dušu, nešto što će kao 
lijepu uspomenu ponijeti iz 
Lepoglave – rekao je grado-
načelnik Marijan Škvarić. 
Da je suvenirnica bila po-
trebna, potvrđuju i podaci 
iz Turističke zajednice. – Le-
poglavom godišnje prođe oko 
15.000 posjetitelja. Najviše, 
njih 12.000 posjeti crkvu, oko 
dvije i pol tisuće Gaveznicu, a 
više od tisuću Zadrugu lepo-
glavske čipke, odnosno izlož-
bu čipke – rekla je direktori-
ca Turističkog ureda grada 
Lepoglave Ljubica Dubo-
večak. Suvenirnica će biti 
otvorena svake subote od 8 
do 13 sati, ostalim danima 
po potrebi ili po najavama 
turističkih skupina.

Turistička zajednica 
grada Lepoglave u četvr-
tak, 5. prosinca, u Domu 
kulture proglasila je po-
bjednike ovogodišnje tu-
rističko-ekološke akcije 
Cvijet za ljepši grad. Tom 
prilikom otvorena je izlož-
ba fotografija kuća i okuć-
nica kao i dječjih likovnih 
i literarnih radova iz škola 
s gradskog područja. Pro-
sudbena komisija tijekom 
ljetnih mjeseci obišla je 
gradsko područje i ocjenji-
vala uređenost u tri kate-
gorije. Kategorije “Balkoni” 

i  “Kuće i okućnice” bile su 
natjecateljskog karaktera 
dok su za kategoriju “Skri-
veni cvijet” podijeljena pri-
znanja za skrivene ljepote 
lepoglavskoga kraja koje se 
nisu mogle svrstati u do-
sadašnje kategorije, a čije 
uređenje također zahtje-
va puno truda. Ove godi-
ne to su bile stare kuće, a 
priznanja su dobili Ankica 
Duga, Anka Visinski, Josi-
pa Rudec i Ivan Bahun. U 
kategoriji “Balkoni” prva 
nagrada dodijeljena je Veri 
Horvat, drugo je mjesto 

pripalo Mariji Murić, a tre-
će mjesto osvojila je Mari-
na Vorih. Nadalje, najljep-
šu okućnicu imaju Dragica 
Hajduk i Kornelija Cikač, a 
na trećem je mjestu okuć-
nica Franje Kostanjevca. 
Proglašeni su i najuspješ-
niji autori literarnih radova 
na temu “Cvijet”. Nagra-
đeni su: učenica Osnovne 
škole Ante Starčevića iz 
Lepoglave Natalija Hojsak, 
učenik Osnovne škole Izi-
dora Poljaka iz Višnjice Da-
rio Jurenec  te Nera Kapu-
stić iz Osnovne škole Ivana 

Rangera Kamenica. Za 
najbolje likovne radove na-
građene su Mirna Zrinski 
iz Kamenice, Matea Bistro-
vić iz Lepoglave i Natalija 
Križanec iz Višnjice.  Ova 
akcija započela je u travnju. 
- Svoj doprinos akciji već duži 
niz godina daje i Grad Le-
poglava. Podjelom nekoliko 
tisuća cvjetnih sadnica mje-
snim odborima i građanima 
dajemo poticaj da uređuju 
svoj okoliš, kuće, okućnice i 
balkone. Oni su to prepoznali 
i znali iskoristiti. Stoga sam 
vrlo zadovoljan onime što na 
današnjoj izložbi možemo vi-
djeti - rekao je gradonačel-
nik Marijan Škvarić. Inače, 
ekološka akcija Cvijet za 

ljepši grad do sada se pro-
vodila u sklopu nacionalne 
akcije Volim Hrvatsku, no 
ona je ove godine ukinuta. 
Unatoč tome, iz Turistič-
ke zajednice i Grada Le-
poglave pozivaju građane 
da nastave uređivati svoj 
okoliš jer će i dalje nagrađi-
vati one najuspješnije, one 
zbog kojih Lepoglava ima 
vizuru pravog europskoga 
gradića. Direktorica Turi-
stičke zajednice grada Le-
poglave Ljubica Dubovečak 
podijelila je priznanja i na-
grade, a predsjednik Grad-
skog vijeća Željko Šoštarić 
otvorio je izložbu fotografi-
ja najljepše uređenih kuća i 
okućnica. 

“Otvorena nebesa” na-
ziv je znanstvenog skupa 
kojim je u Lepoglavi obilje-
žena 260. godišnjica smrti 
najpoznatijeg baroknog 
freskoslikara i pavlina Iva-
na Rangera. Tom prigodom 
okupili su se mnogi pozna-
vatelji i ljubitelji Rangerove 

umjetnosti, a među njima 
i varaždinski biskup msgr. 
Josip Mrzljak koji je opisao 
Rangerove freske kao svo-
jevrstan načinpropovijeda-
nja Evanđelja. 

Anđelko Košćak, rektor 
Nadbiskupskog bogoslov-
nog sjemeništa u Zagrebu, 

podijelio je s prisutnima 
svoje istraživanje života 
Ivana Krstitelja Rangera, 
a dotaknuo se i povijesti 
pavlina u lepoglavskom 
samostanu. - Pavlini su više 
od 500 godina bili tješitelji 
hrvatskog puka, savjetnici 
hrvatskih plemića i velikaša, 

održavatelji hrvatske knjige, 
odgojitelji mladih, promica-
telji umjetnosti i stvaratelji 
kulture. Da je to doista tako, 
potvrđuje nam život i dje-
lo Ivana Rangera, čovjeka, 
umjetnika i redovnika koji je 
danas najpoznatiji barokni 
freskoslikar koji je oslikao 

crkvu i kapelice na području 
Lepoglave, ali i šire – rekao 
je Košćak. 

Dr. sc. Zdenko Balog koji 
je u Lepoglavi proveo neko-
liko godina i plodonosnog 
rada govorio je o Rangero-
vu stvaralaštvu. Naglasio 
je kako je teško razumjeti 
Rangera a da se ne krene od 
ranijih događaja koji su mu 
prethodili više od stoljeća i 
koji su utjecali na likovne 
umjetnosti. To se posebno 
odnosilo na stil barokiza-
cije srednjovjekovnih crkvi 
u čemu se Ranger dokazao 
kao vrsni freskoslikar. 

Poznavateljica Range-
rove ostavštine prof. Ma-
rija Mirković izlagala je o 
njegovoj ikonografiji kroz 
koju sakralne slike iznose 

teološku poruku koju nam 
je htio priopćiti. 

Nakon izlaganja govor-
nika u Gostinjcu praktični 
dio znanstvenog skupa na-
stavljen je u lepoglavskoj 
crkvi gdje su razgledali 
Rangerove freske i divili se 
njegovu umijeću.

Ivan Ranger poznati je 
pavlinski freskoslikar ko-
jeg u kleru još nazivaju i 
Krstitelj, a ove se godine 
obilježava 260. godina od 
njegove smrti. Upravo tom 
prilikom u ponedjeljak, 
11. studenog, nakon svete 
mise upriličeno je otkri-
vanje spomen-ploče Iva-
nu Rangeru i lepoglavskoj 

pavlinskoj školi u župnoj 
crkvi svetog Martina u Do-
njoj Voći koju je djelomično 
oslikao upravo Ranger, a 
posao završili njegovi uče-
nici. Gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić imao je čast 
otkriti spomen-ploču, a 
pridružili su mu se i biskup 
Josip Mrzljak, čelnici op-
ćine Donja Voća, izvođači 

radova te dio župnika koji 
su prethodno vodili misno 
slavlje.  - Vrijedan spomen i 
priznanje Lepoglavi u onom 
kulturnom dijelu koji bi zai-
sta trebalo stalno promovira-
ti jer su freske našeg majstora 
Rangera prevrijedno kultur-
no nasljedstvo na koje mora-
mo biti ponosni – izjavio je 
Škvarić.
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Prisjećajući se na teške početke tijekom 90-ih vatrogasci 
zahvalni na povećanim potporama Grada.

Svaki se učenik za terensku nastavu pomno pripremao 
tako da su tijekom cijeloga dana jedni druge upoznavali 
s geografskim podacima i povijesnim činjenicama te su 
interpretirali prigodne priče Siniše Glavaševića.

CAP program ili Prevencija napada na djecu temelji se 
na stavu da napad predstavlja kršenje osnovnih ljudskih 
prava. Više o tome naučili su učenici kameničke škole. 

VATROGASNA ZAJEDNICA GRADA LEPOGLAVE Rođendansko slavljeOŠ IVANA RANGERA KAMENICA Učenici posjetili Vukovar

OŠ IVANA RANGERA KAMENICA Provedbe CAP programa

DJEČJI VRTIĆ LEPOGLAVA Izbor najtate 2013.MEĐUNARODNA SURADNJA Slovenski jezik i 
kultura u školskom kurikulumu Vatrogasna zajednica grada 

Lepoglave proslavila
20. obljetnicu osnutka i rada

Snažni dojmovi iz grada 
heroja

Svi imaju pravo biti sigurni, 
jaki i slobodni 

Dražen Picek 
ovogodišnji najtataPrva godina učenja 

slovenskog jezika u 
pograničnim školama 
Varaždinske županije

Već 13 godina Dječji vrtić Lepoglava provodi 
izbor najtate. Svake godine borba za titulu 
je sve teža i iziskuje mnogo kreativnosti.

Suradnja Grada Lepoglave i Slovenije 
posljednjih je godina sve konkretnija, a 
ulaskom u EU sve intenzivnija. Pobratimili 
smo se tako s općinom Idrija oko čipke, 
s općinama Cirkulane i Videm razvijali 
zajedničke projekte i međusobne susrete, a 
mladi iz Lepoglave, Ptuja i Krškog proveli 
su nekoliko Youth in Action projekata od 
kojih su neki još uvijek u fazi provedbe.

U konkurenciji više od 
40 ponosnih tata vrtićkih 
mališana Dražen Picek po-
bjednik je izbora najtate 
Dječjeg vrtića Lepoglava. 
U veselom druženju sa 
svim vrtićkim skupinama i 
njihovim roditeljima odlu-
ku o pobjedniku donijelo je 
izborno povjerenstvo u sa-
stavu Marine Bosak, Marti-
ne Hranj, Gabrijele Belčić, 
Milene Galić i Andrejke 
Hrenić te prošlogodišnjeg 

najtate Siniše Zvera. Na-
kon uvodnih disciplina u 
kojima su se tate natjecali 
u izradi kreacija od lišća i 
glazbenog instrumenta od 
kukuruzovine, u finalnu 
borbu ušla su dvojica naj-
kreativnijih natjecatelja, 
Ivica Marković i Dražen 
Picek. U borbi za titulu 
najtate trebalo je u pjesmi 
iskoristiti izrađeni instru-
ment u čemu se Picek ipak 
bolje snašao.

U srijedu, 4. prosinca, u 
višnjičkoj osnovnoj školi 
proslavljena je prva obljet-
nica projekta “Učenje slo-
venskog jezika i kulture 
na području pograničnih 
osnovnih škola Varaždin-
ske županije”. Učenici su 
tako nakon prve godina 
učenja slovenskog jezika 
prigodnim programom po-
kazali svoje dosad nauče-
no znanje, a pripremale su 
ih učiteljice iz Slovenije. 
Ovoj svečanoj godišnjici 
prisustvovali su zamjenik 
lepoglavskoga gradonačel-
nika Hrvoje Kovač, mini-
strica u Uredu Vlade Repu-
blike Slovenije za Slovence 
u pograničnom području i 
svijetu Tina Komel, pred-
sjednica Vijeća slovenske 
nacionalne manjine u Va-
raždinskoj županiji Barbara 
Antolić-Vupora i zamjenik 
župana Varaždinske župa-
nije Alen Kišić. - Čovjek 
vrijedi onoliko koliko je-
zika govori, a ovo je jako 

dobra prilika da se mladi-
ma, pogotovo danas kada 
je mobilnost mladih na 
vrhuncu, omogući veća 
konkurentnost i spremnost 
za EU u kojoj će tražiti 
svoju priliku. Učenje je-
zika je i učenje kulture, a 
poznavanje vlastite kulture 
i uvažavanje različitosti u 
kulturama stvara nas tole-
rantnijim i otvorenijim gra-
đanima. Vjerujem da nam 
je upravo tolerancija među 
kulturama i narodima važ-
na stepenica k sređenijem 
društvu te mi je stoga bilo 
izuzetno drago biti dio ove 
proslave koja se organizi-
rala na području našega 
grada, u Višnjici - rekao je 
zamjenik gradonačelnika 
Kovač. Inicijator projekta 
je Vijeće slovenske nacio-
nalne manjine Varaždinske 
županije, a uspješno se 
provodi u 12 osnovnih ško-
la u Varaždinskoj županiji 
među kojima su i Višnjica 
i Lepoglava.

U povodu 20. obljetnice odr-
žana je svečana sjednica Skup-
štine Zajednice na kojoj su se 
vatrogasci prisjetili 20. lipnja 
1993. godine kada je osnovana 
Vatrogasna zajednica. Njezin 
sastav činilo je šest dobrovolj-
nih vatrogasnih društava iz 
Lepoglave, Kamenice i Višnjice 
te DVD Lepa, DVD KPD Ivan-
čica i DVD Tvornica crijepa 
Čret. Tajnik Zajednice Mladen 
Juriša kronološki je podnio Iz-
vješće o radu iz kojeg se vidi da 
se iz godine u godinu povećala 
pomoć Zajednici od lokalne 
samouprave što je doprinijelo 
njenom razvoju. Proslavi su se 
odazvali i gradski čelnici. - Čast 
mi je biti na čelu grada koji ima 
ovakve vatrogasce koji svoje za-
datke odrađuju stručno i kvalitet-
no i, što je važno za istaknuti, do-
brovoljno. Kvalitetnom ljudstvu 
potrebna je i kvalitetna oprema 
u čijoj nabavi, u okviru proračun-
skih izdvajanja za vatrogastvo, 

sudjeluje Grad na čiju će potporu 
vatrogasci moći računati i nada-
lje pa tako i u planiranoj izgradnji 
vatrogasnog centra u Lepoglavi i 
vatrogasnog doma u Kamenici te 
kod uređenja vatrogasnog doma 
u Višnjici - poručio je vatrogas-
cima saborski zastupnik i lepo-
glavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić za čijeg je gradonačel-
ničkog mandata značajno po-
većana potpora vatrogastvu. 

Vatrogasce je pozdravio i 
predsjednik Gradskog vijeća 
Željko Šoštarić te istaknuo 
kako vatrogasci mogu računati 
na potporu Gradskog vijeća. 
- Vatrogasci, Lepoglava vas tre-
ba - rekao je Šoštarić. Na 20. 
obljetnici Zajednici su čestitali 
i predsjednik Vatrogasne za-
jednice Varaždinske županije 
Nedjeljko Vukalović te član 
Upravnog odbora Vatrogasne 
zajednice Slovenije, ujedno i 
predsjednik Vatrogasne za-
jednice općine Videm, Janez 
Merc. Vatrogascima zaslužni-
ma za razvoj Vatrogasne zajed-
nice grada Lepoglave uručene 
su plakete i zahvalnice. Slav-
ko Marković, Juraj Županić, 
Alojzije Bezek, Antun Herceg 
i Stjepan Vresk vatrogasci su 
koji su dugogodišnjim stažem 
i aktivnim radom u Zajednici 
zaslužili zlatne plakete.

Poštujući Vukovar, njego-
vu žrtvu, njegove heroje i sve 
nedužne stradalnike, učenici 
Osnovne škole Ivana Ran-
gera iz Kamenice bili su na 
terenskoj nastavi u Vukova-
ru. U pratnji vodiča obišla se 
vukovarska bolnica, Muzej 
sjećanja, Memorijalno gro-
blje, spomen-dom Ovčara, 
franjevački samostan, križ 
na ušću Vuke u Dunav i spo-
men-dom “Blago Zadro” u 
Trpinji. Na kraju je uslijedio 
razgled centra grada. Vidjela 

se  rodna kuća Lavoslava Ru-
žičke te nedavno obnovljen 
dvorac Eltz u sklopu koje-
ga, još za sada, nije ponov-
no otvoren Gradski muzej. 
Svaki se učenik za terensku 
nastavu pomno pripremao 
tako da su tijekom cijeloga 
dana jedni druge upoznava-
li s geografskim podacima i 
povijesnim činjenicama te su 
interpretirali prigodne pri-
če Siniše Glavaševića. Iako 
su o Vukovaru već mnogo 
toga znali, svjedočanstva o 

kojima su im lokalni vodiči 
govorili nikoga nisu ostavila 
ravnodušnima. Na mnoge 
je najsnažniji dojam ostavio 
posjet spomen-domu na Ov-
čari - mračni hangar u kojem 
se svakih nekoliko trenuta-
ka pale i gase imena i foto-
grafije poginulih branitelja i 
izložene su njihove osobne 
stvari pronađene na mje-
stu smrti. U Vukovaru su 
svoj život izgubila i dvojica 
nekadašnjih učenika kame-
ničke škole, Tomo Jambor 
i Josip Kapustić, koji su iz 
bolnice odvedeni na Ovčaru. 
Uz upaljene svijeće i cvijeće 
pamte se slike, slike Vuko-
vara.  A spomen na grad 
heroj nastavljen je i nakon 
terenske nastave. Uređen je 
prigodni pano s radovima 
učenika, a školu će posjetiti i 
vukovarski branitelji te će se 
i na taj način obilježiti Dan 
sjećanja na žrtve Vukovara.

CAP program (Child As-
sault Prevention ili Pre-
vencija napada na djecu) u 
Hrvatskoj se primjenjuje 
na inicijativu Udruge rodi-
telja “Korak po korak”. U 
provedbu programa uklju-
čila se i OŠ Ivana Rangera 
Kamenica sa svojim no-
voosnovanim CAP timom 

u sastavu učiteljice Katice 
Veseljak i Anite Rostohar 
te stručne suradnice Niko-
line Županić. CAP-ovi pro-
grami temelje se na stavu 
da svako dijete, odnosno 
svi ljudi imaju pravo biti si-
gurni, jaki i slobodni te da 
napad predstavlja kršenje 
osnovnih ljudskih prava. 

Kako možemo zastupati 
sebe i pritom biti nenasil-
ni? Kako prepoznati opa-
sne situacije i pomoću 
kojih strategija možemo 
povećati svoju sigurnost? 
U dinamičnim i korisnim 
radionicama saznali su to  i 
naučili učenici drugih i tre-
ćih razreda. - Naučila sam 
kako se obraniti od neznanca. 
Naučila sam da uz pomoć pri-
jatelja mogu reći ne. Naučila 
sam kako biti slobodna, jaka 
i sigurna. Naučila sam kako 
upotrijebiti pravilan vrisak 
u slučaju opasnosti – rekla 
je učenica 3. a razreda. - Ja 
sam naučio da nekim nepo-
znatim osobama ne smijemo 
vjerovati - dodao je učenik 
iz susjednog razreda. Kroz 
predavanja educirani su i 
zaposlenici škole te rodite-
lji učenika.

Mlade nogometašice počele privlačiti pozornost svojim odličnim rezultatima, a krajem veljače 
čeka ih regionalno natjecanje u Međimurju.

FUTSAL Županijsko natjecanje u malom nogometu

Lepoglavčanke županijske prvakinje u malom 
nogometu

Ekipa Osnovne škole 
Lepoglava županijski je 
prvak u malom nogometu 
u konkurenciji djevojaka 
koji je održan u četvrtak, 
21. studenog, u lepoglav-
skoj sportskoj dvorani. Do 
pobjede su igrale: Sandra 
Kuča, Tea Hojsak, Ena Hoj-
sak, Dajana Medved, Paula 
Štefanek, Darija Šambar, 
Izidora Juriša, Ana Mež-

narić i Sara Bratković. Ova 
uspješna ekipa iza sebe je 
tako ostavila nogometaši-
ce varaždinske V. osnovne 
škole, ekipu iz Varaždin-
skih Toplica i Sračinca. Na-
kon ove pobjede djevojke 
čeka prvo regionalno natje-
canje u Međimurskoj župa-
niji koje će biti održano 25. 
veljače sljedeće godine.
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Zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač i predsjednik 
gradskog Savjeta mladih, ujedno i član županijskog Sa-
vjeta mladih, Mario Žuliček sudjelovali su sredinom stu-
denog na jesenskoj plenarnoj sjednici Regionalne mreže 
mladih pri Skupštini europskih regija. 

Uz građane koji su se odazveli koncerti, ovoj hvalevri-
jednoj inicijativi svoj obol dao je i grad Lepoglava koji je 
donirao 20. 000 kuna.

REGIONALNA MREŽA MLADIH  Lepoglavski izaslanici na zasjedanju europske 
mreže mladih u Rumunjskoj

HUMANITARNI KONCERT Note za dječji osmjeh 2013. LUDBREG Lepoglavski pušlek

VOLIM HRVATSKU “Ljepote mojeg zavičaja”

KUGLAČKI KLUB LEPOGLAVA Županijsko prven-
stvo

SPK DIREKT Sjevernohrvatska liga

Mario Žuliček novi predsjednik 
Odbora za edukacijske treninge 
i umrežavanje

Prikupljaju se sredstva za 
liječenje četiri sugrađana 

Pušleki na kajkavskim 
komedijama

Priznanje sa zlatnim 
znakom za Elizabeth 
Marković

Dražen Posavec 
iz lepoglavskoga 
Kuglačkog kluba 
postao županijski 
prvak 

Članovi Direkta postižu 
odlične rezultate

Hrvatska turistička zajednica i Turistička 
zajednica Varaždinske županije proveli 
natječaj za najbolje dječje i učeničke likovne 
i literarne radove na temu “Ljepote mojeg 
zavičaja”.

Na Festivalu kajkavske 
komedije “8. Dani Mlade-
na Kerstnera” u Ludbregu 
među brojnim dramskim 
amaterskim skupinama 
glumili su i Lepoglavski 
pušleki. Sa svojom humo-

rističnom predstavom “Ži-
vot udovica” nasmijali su 
brojnu publiku koja se u tri 
dana manifestacije susrela 
s nekoliko varijanti kajkav-
skog narječja s područja 
Varaždinske županije.

Turistička zajednica 
Varaždinske županije u 
ponedjeljak, 16. prosin-
ca, uručila je priznanja za 
najbolje dječje likovne i 
literarne radove u sklopu 
akcije “Volim Hrvatsku”. 
Prvo mjesto u kategoriji li-
terarnih radova osnovnih 
škola pripalo je Elizabeth 
Marković, učenici četvr-
tog razreda Osnovne škole 
Ante Starčevića iz Lepogla-
ve. Nagrađenom pjesmom 
“Moj kraj” kojom opisuje 

ljepote lepoglavskoga zavi-
čaja osvojila je i treće mje-
sto u sklopu te akcije na ra-
zini Hrvatske. Treće mjesto 
u istoj kategorijiosvojila je 
Ivana Kiđemet iz Osnovne 
škole Ivana Rangera Kame-
nica. Na županijskoj razini 
novčane nagrade predvi-
đene su za škole, a iznose 
5.000, 3.000 i 2.000 kuna 
za prva tri mjesta dok su na 
državnoj razini nagrade ne-
što veće. 

Na završnici pojedinač-
nog prvenstva Varaždinske 
županije u kuglanju Dra-
žen Posavec iz Kuglačkog 
kluba Lepoglava osvojio 
je prvo mjesto i time mu je 
pripao naslov županijskog 
prvaka.  Nakon ovog pr-
venstva pet prvoplasiranih 
natjecat će se u regional-
nom prvenstvu u Bjelovaru 
i Čakovcu. Uz Dražena, iz 

lepoglavskoga Kuglačkog 
kluba natjecat će se i Mla-
den Vresk kojem je pripalo 
četvrto mjesto. Naši ostali 
kuglači koji su se pokazali 
kao najbolji na županij-
skom prvenstvu bili su Stje-
pan Špac na osmom mje-
stu, Rajmond Pokrivač na 
devetom i Tomislav Tvarog 
na sedamnaestom mjestu. 

Penjači SPK-a Direkt 
organizirali su 2. kolo Sje-
vernohrvatske lige koje je 
u Penjačkom centru Doma 
kulture okupilo 44 natjeca-
telja u dobi od 6 do 18 go-
dina iz Zagreba i okolice, 
Ivanca i Lepoglave.

U kategoriji mlađih ka-
deta Valentin Mravlinčić 
iz prvog se pokušaja riješio 
svih osam zadanih proble-
ma i time osvojio prvo mje-
sto. Valentin se okušao se 
i u jačoj kategoriji kadeta 

gdje je zauzeo jako dobro 
treće mjesto, a njegovoj se-
stri Tanji pripalo je drugo 
mjesto u kategoriji juniorki.

- Marko Veseljak napo-
kon je odradio tekmu kako 
treba, odnosno kako on 
inače može te je u neizvje-
snoj borbi s Franom Zeka-
nom u završnici pobijedio 
s jednim pokušajem ulaska 
u smjer manje - istaknuli su 
iz SPK-a Direkt zadovoljni 
Markovim prvim mjestom 
u kategoriji kadeta.

Ovogodišnja regija do-
maćin bila je Covasna u 
Rumunjskoj, a gradić s 
pretežno madžarskim sta-
novništvom Sfantu Ghe-
orghe u svom je Europ-
skom edukacijskom centru 
ugostio 50-ak mladih iz 
Europe na sjednici koja je 
održana s radnom temom 
“Uloga edukacije u inklu-
zivnom društvu“. Uz lepo-
glavske predstavnike, koji 
su istovremeno zastupali 
i Varaždinsku županiju, u 
hrvatskom su izaslanstvu 
bili i predstavnici Karlovač-
ke, Krapinsko-zagorske, 
Međimurske i Zagrebačke 
županije te Grada Zagreba. 
Na sjednici je naglašeno da 
su mladi izrazito važni u 
vrijeme krize te da je par-
tnerstvo s mladima izazov, 
ali, isto tako, razvojem tog 
partnerstva dolazi se do 
razvoja zajednice u kojoj 
je pak uloga edukacije vrlo 
važna u inkluzivnom uče-
nju te kreiranju posla za 
mlade ljude. Najvažniji dio 
ove jesenske sjednice bili 
su izbori za tijela Regional-

ne mreže. Dosadašnji član 
predsjedništva iste, Hrvo-
je Kovač, zbog obaveza na 
dužnosti zamjenika grado-
načelnika nije se kandidi-
rao u treći mandat: - U radu 
i razvoju Regionalne mreže 
aktivno sudjelujem od 2008., 
a nakon pet godina mogu sa 
zadovoljstvom pogledati iza 
sebe i vidjeti rezultate tog 
istog razvoja kroz povećanu 
vidljivost mladih u procesima 
donošenja odluka na razini 
europskih regija. Iznimno 
sam ponosan na sve izasla-
nike iz Hrvatske, ali posebno 
na one iz naše Lepoglave koji 
su sudjelovali u radu ove or-
ganizacije jer je Varaždinska 
županija od početka kao svo-
je izaslanike predlagala mla-
de iz Lepoglave. Zbog toga 
me i raduje činjenica što će 
me u najvišem tijelu uprav-
ljanja, u predsjedništvu ove 
najveće europske organiza-
cije, naslijediti još jedan Le-
poglavčanin, Mario Žuliček, 
kojem želim mnogo uspjeha 
u radu i da bude bolji izasla-
nik od mene. Mario Žuliček 
kandidirao se za predsjed-

nika Odbora za edukacijske 
treninge i umrežavanje te 
je jednoglasno izabran na 
tu funkciju koja mu je do-
nijela i poziciju u predsjed-
ništvu Mreže. Ne skriva-
jući zadovoljstvo izborom, 
Mario je kratko izjavio: - 
Iznimno sam zadovoljan što 
je moj osobni rad, ali i rad 
mladih u Lepoglavi općenito 
prepoznat kao nešto od čega 
se može puno naučiti. Na-
dam se da ću svojim znanjem 
i iskustvom doprinijeti ra-
zvoju ove velike mreže te da 
ću biti od koristi mladima iz 
svih dijelova Europe koji žele 
krenuti istim smjerom. Ovo 
je još jedno veliko priznanje 
Lepoglavi te se nadam da će 
ono potaknuti donositelje 
odluka u našoj lokalnoj i re-
gionalnoj sredini da mladima 
pruže još više povjerenja. Po-
sebno priznanje kvaliteti 
rada s mladima u Lepoglavi 
Mreža je potvrdila dvod-
nevnom radionicom o bu-
dućem programu za mlade 
Erasmus+ koji će naslijediti 
dosadašnji Mladi na djelu 
(Youth in Action), a koju 
su održali Kovač i Žuliček 
skrenuvši pritom pažnju 
kolegama na iskustvo male 
Lepoglave koja je samo u 
ovoj godini provela čak 22 
projekta iz programa Mladi 
na djelu. Poseban naglasak 
stavljen je i na partnerski 
odnos Grada i mladih na 
čak tri zajednička projekta 
što je izazvalo pozitivne re-
akcije i komentare mladih 
iz daleko bogatijih regija u 
Europi, a koji usprkos nov-
cu ipak nisu razvili tako do-
bar međusobni odnos.

Humanitarnim koncer-
tom u organizaciji Glazbe-
ne udruge grada Lepoglave 
te uz pomoć TKIC-a, a pod 
pokroviteljstvom Grada 
Lepoglave 50-ak građana 
pomoglo je četvorici mladih 
sugrađana da se lakše nose 
s teškim bolestima. Koncert 
pod nazivom “Note za dječji 
osmjeh 2013.” održan je u 
subotu, 14. prosinca. Na-
stupili su glazbenici s lepo-
glavskog područja te dobro 
poznati Zack Dust & The 
Eastwoods.  - Kad je zdrav-
lje ugroženo kod mladih, to 
je onda nešto što nam svima 
predstavlja veliku borbu za 
naše najdraže, za našu buduć-
nost. Upravo se s problemom 
zdravlja, sa zloćudnim tumori-
ma bore naši mladi sugrađani. 
Njih četvorica, svi s područja 
grada Lepoglave, posljednjih 
godina dječja su igrališta i ve-
sela druženja s vršnjacima za-
mijenili bolničkim krevetima, 
stalnim terapijama i svakod-
nevnom borbom za goli život. 
Naši hrabri borci zaslužuju 
svaku pažnju koju im mi kao 
društvo možemo dati, koju 
im mi kao lokalna zajednica 
moramo dati jer je život ne-
što najvrednije što imamo, a 
djetinjstvo bez bolničkih kre-
veta i zdrava budućnost nešto 

je za što se svakako vrijedno 
boriti. Kako bismo olakšali 
upravo ovu fazu odrastanja 
naših mladih sugrađana, a 
prvenstveno kako bismo po-
mogli oko pokrivanja dijela 
troškova liječenja od malignih 
bolesti kojima su zahvaćeni, 
organizirali smo ovaj koncert 
- objasnio je predsjednik 
GUGL-a Vjekoslav Geček. 

Ovoj hvalevrijednoj inicijati-
vi svoj doprinos dao je i Grad 
Lepoglava te je tom prilikom 
donirao 20.000 kuna. Orga-
nizatorima je donaciju uru-
čio zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač koji je zahvalio 
svim izvođačima i građani-
ma te istaknuo ulogu Grada 
u ovakvim akcijama. - Grad 
je svojim Programom socijalne 

skrbi već pomogao obiteljima 
oboljelih, a isto smo tako po-
mogli i manifestaciju u Ivancu 
prošli mjesec. Međutim, sma-
trali smo da je jako važno još 
pomoći pa smo tako odlučili 
donirati 20.000 kuna za sve 
njih, a Programom socijalne 
skrbi i u 2014. pomagat ćemo 
svima kojima je pomoć potreb-
na. Iskrene zahvale svim gosti-
ma koji su bili jučer na Tawa-
nu uz želju da i dalje nastave 
pomagati svojim bližnjima i 
onima kojima je to potrebno. 
Dobrota nije nestala u Lepo-
glavi – istaknuo je zamje-
nik gradonačelnika Hrvoje 
Kovač. Ove godine riječ je o 
četvorici mladića s područ-
ja grada Lepoglave koji se 
bore s malignim bolestima 

pa će tako sva prikupljena 
sredstva biti donirana obite-
ljima za pokrivanje troškova 
izrazito skupog liječenja. 
Ovu akciju mogu pomoći 
svi ljudi dobra srca upla-
tom na žiroračun Glazbene 
udruge grada Lepoglave: 
HR9724890041131206516 
s naznakom “Note za dječji 
osmjeh 2013.”.  Glazbena 
udruga grada Lepoglave u 
suradnji s Gradom Lepogla-
vom i TKIC-om d.o.o. sada 
već tradicionalno uoči božić-
nih blagdana organizira hu-
manitarni koncert “Note za 
dječji osmjeh 2013.” kojim 
nastoje pomoći obiteljima 
koje su suočene s malignim 
oboljenjima svojih najdra-
žih. 
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TKIC d.o.o.

Sretan Bozic i
uspješnu novu

2014. godinu.

Sretan Bozic i
uspješnu novu

2014. godinu.
Suvenirnica
“Kucica”

Sretan Božić i
nova 2014. godina
Sretan Božić i
nova 2014. godina

Sretan Božic i
novu 2014. godinu

želi Vam

Sretan Božic i
novu 2014. godinu

želi Vam
Knjižara i tehnička roba LepoglavaKnjižara i tehnička roba Lepoglava

MIR I DOBRO 16. prosinca 2013. - 8. siječnja 2014.
I ove godine, kako se to tradicionalno čini 
od 1993. godine, Ministarstvo unutarn-
jih poslova RH radi održavanja povoljnog 
stanja javnog reda i mira te opće sigurnosti 
osoba i imovine provodi preventivnu akciju 
“Mir i dobro”. Osnovni cilj akcije je spriječi-
ti ozljeđivanje osoba i oštećenje imovine do 

kojih dolazi uslijed zlouporabe oružja, eksplozivnih tvari te osta-
lih ubojitih sredstava.
Akcija “Mir i dobro” ove je godine započela u ponedjeljak 16. 
prosinca te će trajati do 8. siječnja 2014. godine.
Građani će i ove godine, zbog obilježavanja božićnih i novo-
godišnjih blagdana, sukladno tradicionalnim vjerskim i obitel-
jskim običajima, u velikom broju obilaziti vjerska središta, na-
zočiti će svetim misama, okupljati se na organiziranim slavljima 
u ugostiteljskim objektima i gradskim trgovima, u domovima s 
obitelji itd. Stoga će biti povećan cestovni i  željeznički promet u 
unutrašnjosti, ali i na svim graničnim prijelazima. 
Radi slavlja, kao i u prošlim godinama, velik broj građana u slo-
bodnoj prodaji nabavlja petarde, rakete i druga pirotehnička 
sredstva za zabavu, pa se razložno očekuje i nabava onih sred-
stava čija je prodaja nedopuštena.
Obzirom da najveća opasnost građanima prijeti na mjestima 
većih okupljanja, policija poziva građane na suradnju u proved-
bi akcije te na primjereno ponašanje, kao doprinos svakog po-
jedinca dostojnoj proslavi božićnih i novogodišnjih blagdana. 
Pri tome valja imati na umu da se nesreće ne događaju nekom 
drugom. 
Iz navedenog razloga želimo dati nekoliko savjeta usmjerenih 
prvenstveno na zaštitu najmlađih:

• ne poklanjajte djeci, a ni drugima nešto od čega bi mogli 
stradati, 

• uvijek budite uzor svom djetetu, jer djeca petarde ne doživ-
ljavaju opasnima ako ih i vi koristite!

• obavezno djecu poučite načinu rukovanja eksplozivnim i 
pirotehničkim sredstvima i mogućim posljedicama, jer baš 
njihova pogrešna uporaba često ima za posljedicu ranjava-
nje. 

• Petarde nisu igračke. Najčešće su uzrokom ozljeda šaka i 
prstiju, lica i očiju. Riječ je o dubokim ozljedama u kom-
binaciji s opeklinama koje teško oštećuju funkcionalne di-
jelove šake, živce i tetive. Utjecaj topline eksplozije nakon 
nekoliko dana izaziva odumiranje tkiva pa je nužno izvesti 
nekoliko slojeva djelomičnih amputacija. Oči, pak, najčešće 
stradavaju od opeklina i čestica raketa ili petardi.  

• Oružje čuvajte na nedostupnim i zaključanim mjestima! 
• Posebno upozorenje upućujemo djeci da ne diraju nep-

oznate predmete, ne rastavljaju ih i ne pomiču! Ukoliko ih 
zapazite, odmah pozovite roditelje ili policiju!

• Ne dirajte petarde i druga pirotehnička sredstava koja nakon 
paljenja nisu eksplodirala, a posebno ih nemojte pokušati 
ponovno zapaliti.

• Najbolja preventiva je nekorištenje pirotehnike i drugih ek-
splozivnih i ubojitih sredstava, jer blagdani se mogu proslav-
iti i drukčije - ljepše, ugodnije i, prije svega, svečanije.

Svim građanima želimo vesele božićne blagdane i sretnu Novu 
godinu!

PP IVANEC

Blagoslovljen Božić te sretnu i uspješnu novu 2014. godinu  prepunu zdravlja, sreće i osobnog zadovoljstvaBlagoslovljen Božić te sretnu i uspješnu novu 2014. godinu  prepunu zdravlja, sreće i osobnog zadovoljstva

naručite danas,
jučer je bilo gotovo
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Božićni koncert

pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave

ČETVRTAK, 26. prosinca 2013. | SPORTSKA DVORANA LEPOGLAVA | u 18,00 sati
sudjeluju:

Vokalni solisti
Urednik programa

 MARIJAN PEČEVSKI
ŠTEFANIJA GEČEK
DANIJEL ČEŠNJAJ
BLANKA TKALČIĆ

EMILIA GALOVIĆ
MARTA SVETEC

LIMENA GLAZBA LEPOGLAVA dirigent: ŽELJKO HUTEN

Mješoviti pjevački zbor KUD-a KLENOVNIK dirigent: VLADIMIR GEČEK

Ženski zbor “COLLEGIUM ARTISTICUM” dirigentica: ANKA ŽULIĆ

Tamburaški orkestar “BISERI” iz Kamenice dirigent: FRANJO JEŽEK

VŽ gudački kvartet
Tamburaški sastav “Klaruši”

DOČEK NOVE GODINEDOČEK NOVE GODINE
KOŠARKAŠKO IGRALIŠTE KOD TKIC-a

s početkom u 22,00 h
KOŠARKAŠKO IGRALIŠTE KOD TKIC-a

s početkom u 22,00 h

DOBRA GLAZBA,
KUHANO VINO, ČAJ I VATROMET

DOBRA GLAZBA,
KUHANO VINO, ČAJ I VATROMET

Dočekajmo zajedno 2014. godinu!Dočekajmo zajedno 2014. godinu!
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Bor u centru grada ponovno su okitili naj-
mlađi sugrađani i to ukrasima koje su 
sami izradili.

PREDBLAGDANSKE RADOSTI Tradicija se nastavlja

U centru Lepoglave i 
Kamenice djeca i ove 
godine okitila bor

Na samo Nikolinje, u 
povodu Dana grada Le-
poglave, parkiralište kod 
trgovačkog centra  bilo je 
ispunjeno vrtićkom i škol-
skom djecom koja su se 
okupila kod velikog bora. 
Trebalo ga je okititi ukra-
sima koje su za tu prigodu 
sami izradili od stiropora 

i plastične ambalaže, ali 
kako je bor bio previsok, u 
tome im je pomogla tvrtka 
Elektro-Golub koja ih je 
dizalicom podigla da okite 
i najviše grane što je po-
sebno razveselilo mališane. 
Djeci se pridružio i sveti 
Nikola te predstavnici Gra-
da, vrtića i škole. Iako nije 

bilo hladno kao prijašnjih 
godina, djeci i prisutnima 
prijao je čaj i kuhano vino, 
a prvi put tradicionalnom 
kićenju bora na dizalici 
pridružio se i zamjenik gra-
donačelnika Hrvoje Kovač 
koji je na vrh bora postavio 
veliki medenjak.

Javno kićenje bora odr-
žano je i u Kamenici. Ini-
cijativa je potekla iz ka-
meničke osnovne škole, 
a idejne začetnice Emina 

Husnjak i Marija Rodek 
i ove su godine zajedno s 
osmašima uz pomoć diza-
lice postavljale ekološke 
ukrase. Predblagdanskom 

okruženju u centru Kame-
nice pridružili su se članovi 
DVD-a Kamenica i zamje-
nik gradonačelnika Hrvoje 
Kovač.

Zabavna festivalska 
večer

Pod pokroviteljstvom 
Grada Lepoglave održan je 
5. Festival zabavne glazbe 
u sportskoj dvorani. Ovo-
godišnji Festival ponudio je 
zabavnu večer uz glazbeni 
opus brojnih poznatih vo-
kalnih solista koje su pratili 
tamburaški orkestar “Bise-
ri” pod vodstvom dirigenta 
i stručnog voditelja Festi-
vala Franje Ježeka i instru-
mentalni sastav “Enigma”. 
U dvosatnom programu 
izmjenjivali su se zagorski 
klasici i moderne pjesme 
koje su izvodili Štefanija 
Geček, Lucija Job, Petar 
Hehet, Sanja Čanžar, Niko-
lina Borovec, Ela Canjuga, 
Ivan Ježek, Marta Svetec, 

Sandra Šincek, Emilia Ga-
lović, Vladimir Hehet, Do-
rian Varović, Lucija Juriša, 
Danijel Češnjaj. Nakon 
pozdravnog govora grado-
načelnik Marijan Škvarić 
podijelio je zahvalnice 
svim sudionicima i članovi-
ma Organizacijskog odbo-
ra Festivala te je pohvalio 
dugogodišnje zalaganje 
Franje Ježeka koji je na 
svečanoj sjednici Gradskog 
vijeća primio plaketu za ži-
votno djelo. Prije zajednič-
kog izvođenja posljednje 
skladbe instrumentalni sa-
stav “Enigma” predstavio je 
novu pjevačicu Sandru Šin-
cek i najavio obilježavanje 
15 godina djelovanja.

Božićni vlak pun dječje 
radosti

Obilježavanje Dana 
grada Lepoglave i ove će 
godine posebno pamtiti 
najmlađi za koje je orga-
nizirano putovanje u bo-
žićnom vlaku “Teen expre-
ss” na relaciji Lepoglava 
- Varaždin - Lepoglava. U 
subotu, 7. prosinca, lepo-
glavska željeznička stanica 
bila je prepuna djece koja 

su nestrpljivo čekala susret 
sa svetim Nikolom, a neki i 
svoju prvu vožnju vlakom. 
Kad su djeca s roditeljima 
i tetama napunila dvije 
kompozicije prigodno oki-
ćenih vagona, krenuli su u 
božićnu avanturu uživajući 
u pjesmama i slatkim daro-
vima. 


